

မိတ်ဆွေကောင်းနှင့်ပေါင်းသင်း
မိတ်ဆွေဟူသည် မိတ်ဆွေကောင်း၊ မိတ်ဆွေည့်ဟူ၍ နှစ်မျိုးရှိရာ မိတ်ဆွေကောင်းတို့ကို ပေါင်းသင်းဆက်ဆံ ဆည်းကပ်ရာ၏။ ထိုမိတ်ဆွေကောင်းတို့အား ပေါင်းသင်း ဆက်ဆံ နှိပ်ဆည်းကပ်ခြင်းဖြင့် မိမိအတွက် အကျိုးများရာ၏။ မိတ်ဆွေကောင်းအပေါ် ယုတ်ညံ့သဘာဝဖြင့် မပြစ်မှားရာ။
ပဏ္ဍိတဝဂ် (ဓမ္မပဒ - ၇၈)

၁၃၀၅ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလဆန်း ၄ ရက် | ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၃ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့ | အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၁၃၆)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအဖြစ် အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။

၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားမြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။

၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။

၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံမာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

၅။ ဆန္ဒမပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ဖြိုးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့က (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်းညွှန်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ |
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့က တည်ခင်းအညီသည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ညပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဖြူတော်ခန်း၊ ဥပစာရင်ပြင်၌ ကျင်းပသည်။
စာမျက်နှာ ၃ ကော်ဒ်လ် ၁ ❖

ယနေ့ ဖတ်စရာ

ထူထည်ကြီးမား စုစည်းအားဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆီရှေ့ရှုစို့ . . . | ထိန်းသိမ်းကာကွယ် သစ်ပင်သစ်တောပြုန်းတီးမှုအန္တရာယ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။

❖ ရွှေဖွဲ့မှု

ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့သည် ညနေ ၆ နာရီတွင် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားကျင်းပမည့် မြို့တော်ခန်းမ ဥပစာရင်ပြင်သို့ရောက်ရှိကြရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သီရိပျံချီ မဟာသရေစည်သူ စိုးဝင်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကိုနှင့် ဇနီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ပြည်ထောင်စုကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းနှင့် ဇနီးတို့က ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ရင်းရင်းနှီးနှီးလိုက်လံနှုတ်ဆက်

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့သည် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ NCA စာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများမှ ခေါင်းဆောင်များနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ စီးပွားရေးရာဝန်ကြီးများနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ MSME လုပ်ငန်းရှင်များ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ အဆင့်မြင့်တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ဇနီးများ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်များနှင့် ဇနီးများ၊ ကောင်စီအတွင်းရေးမှူး



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ ဂုဏ်ပြုညစာကို အတူတကွသုံးဆောင်ကြစဉ်။

နှင့်ဇနီးတို့ကို ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ကြည့်ရှုအားပေး

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့သည် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ ၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် စီးဂျူဖီးပန်းများ ပစ်ဖောက်ဂုဏ်ပြုမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

စာမျက်နှာ ၄ သို့



နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ အနုပညာရှင်များ၏ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

စာမျက်နှာ ၃ မှ

ဂုဏ်ပြုညစာတော် အတွဲတကွသုံးဆောင် ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင် နှင့်စနိုး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့သည် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ ဂုဏ်ပြုညစာတော် အတွဲတကွသုံးဆောင်ကြသည်။

ညစာမသုံးဆောင်မီနှင့် သုံးဆောင်နေစဉ်အတွင်း မြန်မာ့အသံခေတ်ပေါ်တေးဂီတအဖွဲ့မှ တေးသံရှင်များက တေးသံသာများဖြင့် သီဆိုတီးမှုတ်ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြသည်။

ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် စနိုးတို့သည် ညစာစားပွဲသို့တက်ရောက်လာကြသည့် စည်သူတော်များနှင့်အတူ ဖြူတော်ဝန်၊ မဟာပြင်စာတိုရ်၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ အနုပညာဦးစီးဌာနမှ အနုပညာရှင်များ၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ၏ တိုင်းရင်းသားရိုးရာအကပဒေသာများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ဖျော်ဖြေတင်ဆက်

တို့သို့ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ရာတွင် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနမှ အနုပညာဦးစီးဌာနမှ အနုပညာရှင်များက ပြည်ထောင်စုတေးသံရုပ်တပ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကရင်တိုင်းရင်းသားရိုးရာအကအဖွဲ့၊ ကယားတိုင်းရင်းသားရိုးရာအကအဖွဲ့၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာအကအဖွဲ့၊ ချင်းတိုင်းရင်းသားရိုးရာအကအဖွဲ့၊ ရာဇဝတ်တိုင်းဒေသကြီး ဗမာတိုင်းရင်းသားရိုးရာအကအဖွဲ့၊ ဗွန်တိုင်းရင်းသားရိုးရာအကအဖွဲ့၊ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားရိုးရာအကအဖွဲ့၊



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်နှင့်စနိုး ဒေါ်ကြူကြူလှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားတွင် ကပြဖျော်ဖြေခဲ့ကြသည့် တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များအား ဂုဏ်ပြုပန်ခြင်းပေးအပ်စဉ်။

အဖွဲ့၊ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားရိုးရာအကအဖွဲ့၊ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားရိုးရာအကအဖွဲ့၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာတေးသီချင်းများဖြင့်လည်းကောင်း၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနမှ အနုပညာဦးစီးဌာနမှ

အနုပညာရှင်များနှင့် တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များက “တာဝန်ပြည်ထောင်စု” တေးသီချင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြသည်။ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုများအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်

စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်နှင့်စနိုး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့သည် ၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားတွင် ကပြဖျော်ဖြေခဲ့ကြသည့် တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များကို ဂုဏ်ပြုပန်ခြင်းပေးအပ်ပြီး ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်ကြသည်။

ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအတွင်းရေးမှူးနှင့်စနိုး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးနှင့်စနိုး၊ ကောင်စီဝင်များနှင့်စနိုးများ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဗဟိုအကြံပေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ အငြိမ်းစားတပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် စနိုးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးဌာနမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် စနိုးများ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၏အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစီဥက္ကဋ္ဌချုပ်တိုင်းများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ စီးပွားရေးရာဝန်ကြီးများနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးများ၊ တစ်နိုင်လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှ ခေါင်းဆောင်များနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ MSME လုပ်ငန်းရှင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသည့် စည်သူတော်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်နှင့်စနိုး ဒေါ်ကြူကြူလှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားတွင် ကပြဖျော်ဖြေခဲ့ကြသည့် တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်။

လက်ပံတန်း၌ (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ

လက်ပံတန်း ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လက်ပံတန်းမြို့နယ်တွင် (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် အခြေခံပညာကျောင်းများ၏ အင်္ဂလိပ်စာစွမ်းရည်နှင့် သင်္ချာစွမ်းရည်ဖြင့်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် လက်ပံတန်းမြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနေမင်းအောင်က အမှတ်တေးပြောကြားပြီး မြို့နယ်ပညာရေးမှူး

ဆရာမကြီး ဒေါ်ဥမ္မာ၌က ပြိုင်ပွဲကျင်းပရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ မြို့နယ်အဆင့် အင်္ဂလိပ်စာစွမ်းရည်နှင့် သင်္ချာစွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲများတွင် ထူးချွန်ဆုရရှိသည့် အခြေခံပညာအထက်တန်းအဆင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၂ ဦး၊ အလယ်တန်းအဆင့် ခုနစ်ဦး၊ မူလတန်းအဆင့် ၁၂ ဦးတို့အား မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနေမင်းအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ယာဝုံ) မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ထုထည်ကြီးမား စုစည်းအားဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆီရောက်ဖို့ . . .

မိုးမြင့်

အခြေအနေနဲ့ အချိန်အခါအရတော့ သင့်တော်မယ်ထင်ပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းတယ်ဆိုတာမရှိဘဲ အနိမ့်သူများနဲ့ ကမ္ဘာကြီးထဲရောက်နေတာဖြစ်တဲ့အတွက်... တစ်နေရာကတစ်နေရာ စစ်ခင်းရတာ လွယ်ကူပေတဲ့တော်ကြီး။ ဘယ်နေရာကြည့်ကြည့် နေရာလှည့်ချည်း အကျိုးစီးပွား အပြိုင်အဆိုင်ခေတ်ကြီး၊ ကိုယ့်ဦးကိုယ်ချ သူ့ဦးသူချ ကိုယ့်ဒေသ၊ ကိုယ့်လူမျိုးပါပေါ့နဲ့ အင်အားနည်းသူကို ဖျက်ဆီးဖို့ ဝန်မလေး။ ချန်ခါခံရတဲ့တော်ကြီးမှာ အင်အားကသာ အခရာဖြစ်နေတာ မဆန်းပါ။ ဒါကြောင့် အင်အားကိုတည်ဆောက်ရလိမ့်မယ်။

စီးပွားရေး၊ နိုင်ငံရေးလည်းပါပေမယ့် တာကွယ်ရေးအင်အားကသာ ဒီအချိန်မှာ အဓိက ဖြစ်နေတယ်။ ကမ္ဘာ့အခြေအနေက UN ခေပ UNSC ပါ မြောင်းထဲရောက်နေတဲ့အခြေအနေမှာ ခွင့်မပြု လည်းဝင်တိုက်၊ ခွင့်ပြုလည်းဝင်တိုက်နေတဲ့ ကိုယ်ကျိုးစီးပွားသာ ရှေ့တန်းတင်နေတဲ့ခေတ်၊ ကမ္ဘာကြီးကိုစိုးမိုးဖို့၊ ဒေသတွင်း လွှမ်းမိုးနိုင်ရေး ကသာ အဓိကဖြစ်လာနေကြပြီ။ နိုင်ငံရေးကို စစ်ရေးနည်းနဲ့ အခြေရာလားပြီး အကြမ်းဖက်ခြင်းကို ထွက်ပေါက်အဖြစ် ယနေ့အနိမ့်ရှင်အားလုံးရဲ့အရင်း အမြစ်ကို မြင်တတ်ပြီဆိုရင်... အားကိုးရာဆိုလို့ ကိုယ့်အင်အား၊ ကိုယ့်ပြည်တွင်းအင်အားကသာ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားဖို့ အဓိကဖြစ်လာပါလိမ့်မယ်။

☆ **နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးအတွက် လိုအပ်ရင် လိုအပ်သလို စစ်မှုထမ်းမောင်းခြင်းဟာ နိုင်ငံ သားတိုင်းရဲ့ တာဝန်ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံသားနဲ့ အချုပ်အခြာဟာ ကွဲပြားခြင်းမရှိပါဘူး။ အချုပ်အခြာကာကွယ်ဖို့ နိုင်ငံသားတိုင်းဟာ စစ်ပညာသင်ကြားရန် တာဝန်ရှိပြီးဖြစ်သလို နိုင်ငံတော်ရဲ့ လုံခြုံရေး ပြည်တွင်းပြည်ပအန္တရာယ်တွေကနေ ကာကွယ်ဖို့ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး ပါဝင်ပြီး ပြည်သူ့စစ်မဟာပျူဟာကျင့်သုံးဖို့ စီမံဆောင်ရွက်ရန်မှာလည်း တပ်မတော်ကပဲ ဦးဆောင်တာဝန်ယူရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအချက်တွေအားလုံးကို နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) မှာ တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။**

အားလုံးမှာ တာဝန်ရှိနေ

ကမ္ဘာ့အချို့နိုင်ငံတွေနည်းတူ မြန်မာနိုင်ငံမှာ လည်း ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေတစ်ရပ်က စတင် အာဏာတည်ခဲ့ပါပြီ။ ယခုမှ အသစ်ပြင်ဆင်ခြင်း မဟုတ်။ ၁၉၅၉ ခုနှစ်ကတည်းက ရှိခဲ့ပြီး ပြည်သူ့ စစ်မှုထမ်းအင်အားအရေလည်းကောင်း၊ ၀၅ ၁၉၅၉ ခုနှစ်ဥပဒေအရ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလက ထပ်မံပြင်ဆင်အတည်ပြုခဲ့ပြီးသား ပြည်သူ့ စစ်မှုထမ်းဥပဒေသာဖြစ်ပါတယ်။ ယခင်က ကျွန်တော်တို့ပြည်သူတွေဟာ နိုင်ငံကာကွယ်ရေးနဲ့ လုံခြုံရေးတာဝန်ဟာ စစ်သားနဲ့ဆိုတဲ့ စစ်သား အလုပ်ပဲလို့ ယူဆခဲ့ကြတယ်။ အမှန်စစ်သားက အဓိကဆိုပေမယ့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းက ပြည်သူလူထု တစ်ရပ်လုံးမှာလည်း တာဝန်ရှိပါတယ်။ နိုင်ငံ မပျက်ခြစီးနိုင်ရင် နိုင်ငံတွင်းက ပြည်သူလည်း ဘယ်လုံခြုံ နိုင်ပါ့မလား။

ငြိမ်းချမ်းရေးကို ရှေးရှုရှုသာ

ကျွန်တော်တို့အားလုံး စစ်ကိုမုန်းလို စစ်တိုက် နေကြရတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးရချင်လွန်းလို့ စစ်မတိုက်ချင်ဘဲ တိုက်နေကြရတယ်။ ယခုအချိန်မှာ ကမ္ဘာကြီးဖြင့်ငြိမ်းချမ်းသလို နိုင်ငံတွင်း ဒေသအချို့ မှာလည်း မအေးချမ်းလှပါဘူး။ ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ အဖျက်မှာ အဖျက်ကသာ ပိုအားကောင်းနေတယ်။ ပြည်ထောင်စုကြီးပြိုကွဲအောင် တိုင်းရင်းသားတွေ စည်းစည်းလုံးလုံးမရှိအောင်နဲ့ အချုပ်အခြာကျိုးပဲ့ မယ့် အသက်တမျှ အန္တရာယ်တွေကို ဟန့်တားလို့ မပျံ့ခြံရင် နိုင်ငံတွင်းက ပြည်သူလည်း ဘယ်လုံခြုံ နိုင်ပါ့မလား။

ကောင်းမွန်သော စစ်ဘက်အရပ်ဘက် ဆက်ဆံရေးသို့ဆီ

ပြည်သူ့အားလုံးပါဝင်တဲ့ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း စနစ်မှာ နိုင်ငံရဲ့အင်အားဟာ အမြဲတမ်းတပ်မတော် တစ်ခုတည်းမှာ အဓိက တည်ရှိခြင်းရှိတော့မှာ မဟုတ်ပါဘူး။ နိုင်ငံအင်အား အရင်းအမြစ်အနေနဲ့ တပ်မတော်နဲ့ပြည်သူဟာ ဟန့်ချက်ညီညီနဲ့ လက်တွဲပါဝင်လာမှာဖြစ်တဲ့အတွက် အေးကင်းနေတဲ့ စစ်ဘက် အရပ်ဘက်ဆက်ဆံရေးဟာ ပြန်လည် အားကောင်းလာမယ့်လို့ ယူဆပါတယ်။ ယခင်က ပြည်သူတွေဟာ စစ်ဘက်ကအသားသိမ်းတာ မကြိုက်ခဲ့သလို စစ်ဘက်လွှမ်းမိုးမှုကိုလည်း မကြိုက်ပြီဖြစ်ပါဘူး။ စစ်ဘက်နဲ့ အရပ်ဘက်ကြား အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှု၊ နားလည်ပေးမှု၊ စာနာမှု တွေမှာ အားနည်းမှုတွေရှိခဲ့ကြတယ်။ စစ်ရေး စစ်ရာနဲ့နိုင်ငံလုံခြုံရေးမှာ ပြည်သူတွေ ပါဝင်လာတဲ့ တစ်နေ့ တပ်မတော်ပြည်သူဘက်က ခံစားချက်၊ ပြည်သူ့အပေါ်တပ်ဘက်က ခံစားပေးမှုတွေမှာ အပြန်အလှန် ကိုယ်ချင်းစာမျှတမှုတွေနဲ့အတူ နီးစပ်မှု ရှိလာကြမယ်လို့ ထင်ပါတယ်။ ဒီအချက်ဟာ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းခြင်းရဲ့ ရလဒ် တစ်ခုအဖြစ် စစ်ဘက်နဲ့အရပ်ဘက်၊ တပ်နဲ့ပြည်သူ ကျော်လွှားနိုင်တော့မှာပါ။

အကြား၊ တပ်နဲ့တိုင်းရင်းသားတွေအကြား အဓိပ္ပာယ်ရှိရှိ လက်တွေ့လုပ်ဆောင်ရေးကို

ပြင်ဆင်မှုနဲ့တူ စစ်ဘက် အရပ်ဘက် ဆက်ဆံရေး ကနေ အမျိုးသားရင်ကြားစေရေး၊ ထိုမှတစ်ဖန် တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေးကနေ လိုချင်တဲ့ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်အဖို့ အဓိပ္ပာယ်ရှိတဲ့ ရလဒ် ကောင်းတွေ မော်လင့်လို့ရရှိနိုင်ဖို့လို့ ယူဆမိပါတယ်။

ဘဝမှာအသုံးဝင်လာမယ့် ကျွမ်းကျင်မှု ဗဟုသုတနဲ့ အတွေ့အကြုံဆိုတာ... နောက်ထပ်အကျိုးကျေးဇူးတစ်ခုက ပြည်သူ တွေဟာ မိမိတို့ကျွမ်းကျင်ရာအလိုက် နိုင်ငံအပေါ် ပေးဆောင်နိုင်ခြင်းပါ။ တိုက်ခိုက်ရေးဝါသနာပါသူက တိုက်ခိုက်နေတာ၊ အင်ဂျင်နီယာ၊ စက်မှုလက်မှု ဆေး၊ ကျောင်းဆရာ၊ ဖြေဖျော်ရေးအတွက် အဆဲ့ပညာစတဲ့ မိမိကျွမ်းကျင်ရာအလိုက် စွမ်းပယ် နှံ့မှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ကြပါလိမ့်မယ်။ ရန်သူတို့လည်းတပ်နဲ့ရန်သူတို့ ပတ်ဝန်းကျင်မှာ မိမိတို့အပေါ် စော်ကားလာတဲ့အခါ၊ မိသားစုအပေါ် ရန်ပြုလာတဲ့အခါ၊ မိမိရပ်ရွာလူမျိုးအပေါ် ကျူးကျော်လာတဲ့အခါ ဘာမှမတုံ့ပြန်တတ်၊ ဘာတစ်ခုမှ ပြန်မခုခံနိုင်တဲ့ အခြေအနေတွေကို ကျော်လွှားနိုင်တော့မှာပါ။

ရန်သူဟာ ပြည်သူ့ပါဝင်လာမှုကို ကြောက်တဲ့အတွက် ပြည်သူ့စွမ်းအားနဲ့ ပေါင်းစပ်ပြီး စစ်ကိုဟန့်တားနိုင်ဖို့ လိုလာပါတယ်။ ပြည်သူ့စစ် မဟာပျူဟာဟာ ပြည်တွင်းရန်သမက ပြည်ပရန်အတွက်ပါ ရည်ရွယ်တဲ့အတွက်လည်း မြန်မာ့မြေနဲ့ မြန်မာပြည်သူ့အပေါ် စစ်မက်ဖက်ပြိုင်သူများရဲ့ ယှဉ်ပြိုင်လိုစိတ် ကိုပါ ဟန့်တားပြီးဖြစ်ပါလိမ့်မယ်။ သက်ရောက်မှုကတော့ ပြည်သူ့တွေပါဝင်တဲ့ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းခြင်းကတစ်ဆင့် ပြည်သူ့တွေလိုချင်တဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ရှေးရှုခြင်းပါပဲ

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာဘရွှေ စစ်တွေမြို့၌ ကျင်းပသည့် (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားတက်ရောက်

စစ်တွေ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂
(၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် စစ်တွေမြို့ နိုင်ငံစီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာဘရွှေ အားကစားနှင့် လူ့ထိန်းသိမ်းရေး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်းလင်းနှင့် စန္ဒီ၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစော်အောင်၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်နုမြစ်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ များ၊ မြို့မ၊ မြို့ဖများ၊ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသင်္ဘော၊ ဆရာ၊ ဆရာမများ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သက်တင်ထွန်းထွန်းက သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မ စင်းအောင်လှိုင်ထံမှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားသို့ ပြောဆိုသည့်အခါတွင် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာ ဘရွှေက အတည်အကျ အကျဉ်းချုပ် ဖော်ပြခဲ့သည်။ (အပေါ်ယာ)

သူများကို လည်ကောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းက အထက်တန်းအဆင့် စာစီစာကုံး ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာ ဘရွှေက အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကိုလည်း ဆုများပေး



နေမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ လက်ရှိ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ပြစ်မှုဖမ်းဆီးမှုနှင့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ၏ အခြေအနေ၊ ဒေသတည်ငြိမ် အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများကို လျှောက်ထားကြသည်။

သည့် နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို ထမ်းဆောင်နေကြသူများ ဖြစ်သည့်အတွက် ဝန်ထမ်းဥပဒေနှင့် နည်းဥပဒေအတိုင်း နေထိုင်ကြစေ လိုကြောင်းလက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ ချုပ်ငြိမ်းရေးအတွက်လည်း အတတ်နိုင်ဆုံး ကြိုးစားသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများအနေ

မှန်းလွှဲပိုင်ဆိုင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဝင်သည် အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ဧည့်သည်အစည်းအဝေးဝန်ထမ်းမှ ယာယီ တိုက်ပွဲရောင် ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး လက်ရှိစစ်တွေမြို့တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော အခြေအနေ၊ ဝန်ထမ်းများ ကြုံတွေ့နေရသည့် အခက်အခဲများ၊ ကုန်ကျစရိတ်များကို မိမိတို့အနေဖြင့် သိရှိသည့်သလောက်သိရှိပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ အခြေအနေကို ရရှိအောင် နည်းလမ်းရှာဖွေရန် လာရောက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ပြဿနာ၏ အခြေအနေများကို ဖြေရှင်းနိုင်သည့်အခြေအနေတစ်ရပ်ရောက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ ဖြစ်သည်နှင့်အညီ မိမိတို့လုပ်ငန်းတာဝန်များ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ပေးအပ်သည့်တာဝန်များကို ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ (အပေါ်ဝဲ)

ပြန်လည်ရင်းလင်း ဆွေးနွေးကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာဘရွှေက နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားသည်။



ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစော်အောင်နှင့် ဒေါ်နုမြစ်တို့က (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် အသက်(၂၅)နှစ်အောက် စစ်တရင်ပြိုင်ပွဲနှင့်အသက်(၂၅)နှစ်အထက် စစ်တရင်ပြိုင်ပွဲတို့တွင် ဆုရရှိသော အားကစားသမားများကို လည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်းလင်းက အလယ်တန်းချုပ် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို လည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်းလင်းက အလယ်တန်းချုပ် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသော ကျောင်းသား ကျောင်း

အုပ်ချုပ်မှုကြိုပြီး အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက် လာကြသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးလိုက်လံ နှုတ်ဆက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အတွင်းရုံး ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်နှင့် ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် စကြာမူနီဘုရားတို့ကို သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ရှုပေးရန် အလှူငွေများ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်နှင့် အဖွဲ့ဝင် တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုစိစစ်ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် သွားရောက်ပြီး ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ဝန်ထမ်းများ

ဖြင့်လည်း မိမိတို့လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ကျေးကျွန်ပွန်ပွန် ထမ်းဆောင်ပေးကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစော်အောင်က ဝန်ထမ်းများ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စများ၊ လုံခြုံရေးကိစ္စများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားအတွက် အတတ်နိုင်ဆုံး ကြိုးစားဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ အားပေးစကား ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ယာယီတိုက်ပွဲရောင် ဝန်ထမ်းများက လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများကြောင့် တွေ့ကြုံရသည့်အခက်အခဲများကို ရှင်းလင်း တင်ပြကြရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားအတွက် အတတ်နိုင်ဆုံး ကြိုးစားဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ အားပေးစကား ပြောကြားသည်။

ကလေးဝါမြို့ (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အား ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် တောင်သူနည်းပညာပေးသင်တန်းဖွင့်

ကလေးဝါ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးဝါမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ဂုဏ်ပြုသော အားဖြင့် နေပြည်တော် မဟာမိတ်အထွတ် နှုတ်စာရေး တောင်သူနည်းပညာပေး သင်တန်းကို ကလေးဝါမြို့နယ် စိုက်ပျိုး

ရေးဦးစီးဌာနမှ ယနေ့နံနက် ပြုလုပ် သည်။ အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစော်မိုးအောင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးမိုင်းနိုင်က သင်တန်းပြုလုပ်ခြင်း၏ ဂုဏ်ရည်ချက်ကို ရှင်းလင်း

ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနမှ ဦးသန်းထွန်းက လယ်ယာမြေဥပဒေနှင့် ပတ်သက်သည့် သိထိုက်သည်များကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ထို့နောက် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးသန်းထွန်းကြီးက နေပြည်တော် မဟာမိတ်အထွတ် နှုတ်စာရေးအတွက် လိုအပ်သည့် ခြေအမျိုးအစားနှင့် ဖြေဖြည့်ခြင်း၊ မြေအနက်ကိုင်ပွဲ ဖြစ်ထွန်းမည့် မျိုးရွေးချယ်ခြင်း၊ စိုက်ပျိုးစိုက်စနစ်၊ စိုက်ကြောင်းအတိမ်အနက်၊ သွင်းအာဇာ

ထည့်သွင်းအပ်နှံခြင်း၊

ပိုးမွှားရောဂါကာကွယ်နှိမ်နင်းခြင်းနှင့် စနစ်တကျ စိုက်ပျိုးရေးအခြေအနေအထားများကို ဆွေးနွေးပြီး သင်တန်းတွင် စိတ်ပါဝင်စားသူ ဒေသခံတစ်ဦး ၃၀ နှင့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်း ၁၈ ဦး တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အနောက်ခြမ်း) သီးနှံစိုက်စွမ်းပိုမိုတိုးတက်စေရေး ကွင်းဆင်းဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေး

ပဲခူး၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အနောက်ခြမ်း) သီးနှံစိုက်စွမ်းပိုမိုတိုးတက်စေရေး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းသည် ယနေ့နေ့စွဲနံ့လွဲပိုင်းက ကွင်းဆင်းဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ရှေးနှီးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် သည် ပေါင်းတည်မြို့နယ် ကြာတောက်နယ် ကျေးရွာအုပ်စု၌ နေ့စပါးပန်းတိုင်အထွက် နှုန်းရရှိနိုင်ရေး Drum Seeder ဖြင့် ဈေးကွက်ဝင်ပြီး အထွက်နှုန်းကောင်း သော စီယက်နစ်စပါးမျိုး တိုက်ရိုက်အစေ့ချ စိုက်ပျိုးနေမှုအား ဒေသခံတောင်သူများ နှင့်အတူ ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ပြီး ဒေသခံ ပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံကာ စိုက်ပျိုးစနစ် များ ပြောင်းလဲခြင်းအားဖြင့် သီးနှံ အထွက်နှုန်း ပိုမိုတိုးတက်လာခြင်း၊ ရောဂါပိုးမွှားကင်းရှင်းခြင်း၊ တောင်သူ များအတွက် တစ်စကချင်းစီအလိုက် စီမံသားစုဝင်ငွေ ပိုမိုတိုးတက်လာနိုင်ခြင်း တို့အား အချိန်တိုအတွင်း ခံစားနိုင်မည် ဖြစ်၍ စနစ်တကျ ကြိုးစားဆောင်ရွက် စေရန်လှည့်လည်၍ စံပြုကိစ္စအား ကွင်းဆင်းဖြည့် ဆည်းပေးခြင်းဖြင့် ကွင်းဆင်း

ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး တိုင်းဒေသကြီး အတွင်း သီးနှံစိုက်စွမ်းအား ပိုမိုတိုးတက် စေရန် မြေလပ်မရှိ စိုက်ပျိုးကြရန်နှင့် စိုက်ပျိုးရေးရရှိရေး နည်းလမ်းပေါင်းစုံဖြင့် ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေးတပ်ပြုရန် တာဝန်ရှိ သူများအား မှာကြားသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် သည် နတ်တလင်းပြည်သူ့ဆေးရုံ တိုးချဲ့ နှစ်ပတ်ဆောင် ဗြေ ရာခိုင်နှုန်း ဆောက် လုပ်နေမှုအား သွားရောက်ကြည့်ရှုသည်။ ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး ချုပ်သည် ကြိုပင်ကောက်မြို့ တွက် ကျေးရွာ၌ ဆောင်ရွက်ထွန်းလျက်ရှိ သော စီးပွားဖြစ် ပန်းကျေးစိုက်ပျိုးရေး မှုအား ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုအားပေးသည်။ ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး ချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် သာယာဝတီမြို့နယ် သံဖြူကျေးရွာ၌ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ



ထုတ်လုပ်သော တန်ဖိုးသင့်လက်ဆွဲ ကောက်စိုက်စက်များဖြင့် နေ့စပါးစိုက်ပျိုး မှုကွင်းသရုပ်ပြပွဲအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ခဲ့ပြီး ကျေးရွာအုပ်စုများအလိုက် တောင်သူ များနှင့် အကျိုးတူပူးပေါင်း၍ စံပြုစိုက်ခင်း များထုတ်လုပ်ခြင်း၊ အထွက်နှုန်းကောင်း

မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များကို သိပ္ပံနည်းကျ စိုက်ပျိုးစနစ်များဖြင့် ကျွယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့် သရုပ်ပြပွဲများ ဆောင်ရွက်သွားရန် မှာကြားခဲ့ပြီး ထိုင်းနိုင်ငံထုတ် ပဲမျိုးစုံ ဆေးဖျန်းစက်အား ကြည့်ရှုခဲ့ကာ ဒေသ တွင်း တောင်သူများ တစ်စိုက်တစ်နိုင်

အသုံးပြုနိုင်မည့် တန်ဖိုးသင့်အသေးစား ဆေးဖျန်းစက်များ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး ပံ့ပိုးကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည့် အခြေအနေအထား တာဝန်ရှိသူများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

ဟိုပုံးမြို့နယ်၌ (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌဗဟူး ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ပိုလ်လှပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

ဟိုပုံး၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ် ခွင့်ရဒေသ ဟိုပုံးမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၇)နှစ် မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် ပအိုဝ်း ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဗဟူး ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ (ဖိတ်ခေါ်) ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ စိုလ်လှပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ဟိုပုံးမြို့ မြို့မအားကစားကွင်း၌ ပြုလုပ်သည်။



ဆိုင်ရာများ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဒေသခံဘောလုံးတစ်ခုကျင့်များ ကြည့်ရှုအားပေး ကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ထို့နောက် စိုလ်လှပွဲစဉ်တွင် ကံတက်ဘောလုံး အသင်းနှင့် လုံးတန်ဘောလုံးအသင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစား ကြရာ ကံတက်ဘောလုံးအသင်းက လုံးတန်

ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်အောင်က ပထမဆုရရှိသော ကံတက် အသင်းအား တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်ကို လည်းကောင်း၊ ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်အောင်က ပထမဆုရရှိသော ကံတက် အသင်းအား တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်ကို လည်းကောင်း၊

ဘောလုံးအသင်းကို နှစ်ပိုင်း-ရိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိလှခဲ့ ခဲ့သည်။

ယင်းနောက် ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ တာဝန်ရှိသူများက အကောင်းဆုံးကစားသမားဆုရသူများအား ဆုများ ကို လည်းကောင်း၊ တစ်ဖက်တစ်ကျန်မျှတာနှင့် နည်းပညာသိပ္ပံကျောင်းမှ စိုလ်ဖျားကြီး ခင်မောင်ထွန်း က ဒုတိယဆုရရှိသော လုံးတန်အသင်းအား တစ်ဦးချင်း ဆုတံဆိပ်ကိုလည်းကောင်း၊ ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ် ခွင့်ရဒေသ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးတင်ထွန်းမောင်က ဒုတိယဆုရရှိသော လုံးတန် အသင်းအား ဒေသသားကျပ်ခုနစ်သိန်းနှင့် ဒုတိယ ဆုလေးကိုလည်းကောင်း၊ တစ်ဖက်တစ်ကျန်မျှတာ နှင့် နည်းပညာသိပ္ပံကျောင်း ကျောင်းအုပ်ကြီး စိုလ်ဖျားချုပ် သိန်းနိုင်က ပထမဆုရရှိသော ကံတက် အသင်းအား တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်ကို လည်းကောင်း၊ ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်အောင်က ပထမဆုရရှိသော ကံတက် အသင်းအား တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်ကို လည်းကောင်း၊ ဆုများ ပေးအပ်ခြင်းဖြင့်(ပြန်/ဆက်)

(၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် ပဲခူးမြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌဗဟူး ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ပိုလ်လှပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ

ပဲခူး၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂

(အလွတ်တန်း) ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ် ပဲခူးမြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌဗဟူး ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ စိုလ်လှပွဲကို ကျေးရွာ ပေါင်းစုံ အားကစားကွင်း၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးနှီးစွာ စိုင်းနိုင်ခြင်းကြောင့် ရပ်ကွက် ဘောလုံးအသင်းနှင့် စိုင်းနိုင်ခြင်း တောင်ပိုင်းရပ်ကွက် ဘောလုံးအသင်းတို့ နောက်ဆုံး စိုလ်လှပွဲအဖြစ် ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြ ရာ စိုင်းနိုင်ခြင်းမြောက်ပိုင်းရပ်ကွက် ဘောလုံးအသင်းက သုံးဂိုး-တစ်ဂိုး ဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

ထို့နောက် ဆုချီးမြှင့်ခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပရာ ပွဲစဉ် တစ်စလျှောက်နေရာအလိုက် ဂိုင်း နောက်တန်း၊ အလယ်တန်း၊ ရှေ့တန်းနှင့် အကောင်းဆုံး ဘောလုံးသမားဆု ရရှိသူများအား ဆုတံဆိပ်နှင့် ဒေသသားကျပ်ခုနစ်သိန်းကို ပဲခူးမြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးအဖွဲ့ ဦးခင်အောင်က ပထမဆုရရှိသော ကံတက် အသင်းအား တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်ကို လည်းကောင်း၊ ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်အောင်က ပထမဆုရရှိသော ကံတက် အသင်းအား တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်ကို လည်းကောင်း၊

ဘောလုံးအသင်းအား တစ်ဦးချင်း ဆုတံဆိပ်များကို တိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီး ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစောမျိုး လွင်ကလည်းကောင်း၊ ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။ ဆက်လက်၍ မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်း အောင်ကျော်က ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် ဝါဝင် ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးသူများကို ဂုဏ်ပြုဖတ်တမ်းနှင့် ချီးမြှင့်ငွေ များပေးအပ်ပြီး ပထမဆုရရှိသော စိုင်းဂိုင်း၊ မြောက်ပိုင်းရပ်ကွက် ဘောလုံးအသင်းအား ဒေသသား ကျပ် ၁၀ သိန်းနှင့် ပထမဆု လေးတို့ကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ သည်။ (ပုံ)

ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂

ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များမှာ ဟားခါးမြို့တွင် ၃ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်၊ ပုတာအိုမြို့၊ နမ့်စန်မြို့ (ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ပိုင်း)၊ ဟံသာရီမြို့နှင့် မိုင်းယုန်မြို့တို့တွင် ၆ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်၊ ကရင်ပြည်နယ် မြို့နှင့် လွိုင်လင်မြို့တို့တွင် ၇ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်နှင့် တီးတိုက် မြို့၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့နှင့် မိုးကုတ် မြို့တို့တွင် ၈ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်တို့ ဖြစ်ကြသည်။ မှတ်တမ်းဖွယ်ရာ ရိုးရာချိန် မှာ ကော့ဘောင်းမြို့တွင် ၁၁၁၁၁ ၅၅ လက်မမြစ်သည်။ မိုး/လ



ပဲခူးမြို့နယ် (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ်

(၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် MSME ထုတ်ကုန်ပြပွဲနှင့် ရိုးရာအစားအစာများ ခင်းကျင်းပြသရောင်းချပွဲ တတိယနေ့ ဆက်လက်ခင်းကျင်းပြသ ပြည်သူများစိတ်ပါဝင်စားစွာ လာရောက်ကြည့်ရှုကြသဖြင့် အထူးစည်ကား

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားတွင် ပါဝင်ပြသကြသည့် ပြည်ထောင်စု နယ်မြေ နေပြည်တော် အပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ မှ MSME ထုတ်ကုန်ပြပွဲနှင့် ရိုးရာ အစားအစာများ ခင်းကျင်းပြသ ရောင်းချပွဲ တတိယနေ့အဖြစ် နေပြည်တော် ညွှတ်တော်အဖွဲ့အစည်း တော်အနီးရှိ တပေါင်းကွင်း၌ ဆက်လက်ပြသလျက်ရှိရာ ကျောင်း သား ကျောင်းသူများ၊ လူငယ် များ၊ ပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်း အနားတွင် သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍ အလိုက် ပါဝင်ဆင်နွှဲခဲ့ကြသူများ နှင့် ပြည်သူများ စိတ်ပါဝင်စားစွာ လာရောက် လေ့လာကြည့်ရှုကြ

စားဖွားတယ်။ တကယ်တော့ ထူးခြားခြား ကြုံတွေ့ခွင့်ရတဲ့ပွဲပါ။ ဟုပြောသည်။

ထို့ပြင် သတိမှတ်နေရာများ အလိုက် ခင်းကျင်းပြသထားကြ သည့် နေပြည်တော်ကောင်စီအပါ အဝင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် များမှ ပြခန်းအလိုက် တာဝန် ရှိသူများက MSME လုပ်ငန်း များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် သတင်းအချက်အလက်နှင့် နည်းပညာများ ဖွဲ့စည်းပေးခြင်း၊ ပြည် တွင်း/ပြည်ပ ဈေးကွက်များသို့ ပို့ချပေးခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းများ အားလုံးကို လက်လှမ်းမီရေးရန် တိုးတက်ရေးရန်၊ လုပ်ငန်းများ အလိုက် ကြုံတွေ့ရမည့် အခက်

အစာတွေကို သိရှိရတဲ့အတွက် ဗဟုသုတတွေရရှိပါတယ်။ ဒါ့အပြင် Super Seven Stars Industrial Development ပြခန်းမှာဆိုရင် နိုင်ငံတကာကုမ္ပဏီ ၄၂ ခုက ထုတ်လုပ်ထားတဲ့ ကုန်ပစ္စည်း အမျိုးမျိုးပါ။ ၂၆ ခု ခင်းကျင်းပြသ ထားတာကိုလည်း လေ့လာခဲ့ရ ပါတယ်။ ဒါ့ပြင် အသေးစား၊ အလတ်စား စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်နေသူတွေအတွက် အခု ကတ်နည်းပညာကဏ္ဍ တိုးတက်ဖို့ နည်းပညာဖြင့်စားတဲ့ စက်ယန္တရား အမျိုးအစား ၁၄ မျိုးနဲ့ စွမ်းဆောင် ရည်တွေကို ၇၇ လက်မ ဝီဇီတို့က ဖြေပေးတာပဲ။ အပြင် ဝန်ထမ်းတွေ ရဲ့ ရှင်းလင်းပြသမှုတွေကြောင့် MSME လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူတွေနဲ့



နေရာများ၊ ဒေသတွင်း လူမှုစီးပွား တဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အောင် ရွက်ချက်များနှင့် သေသေချာချာ ရိုးရာအစားအစာများ၊ MSME ထုတ်ကုန်များ အကြောင်းကို နှေးနှေးပျော့ပျော့ ရှင်းလင်းပြသ ပေးကြရာ ပွဲတော်လာပြည်သူများ စိတ်အားထက်သန်စွာ လေ့လာ ကြည့်ရှုကြပြီး တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့ များဖြင့် ၇၇ ဝတ်ယူစွာ အမှတ်တရ စာတံပုံရိုက်ကြသူများဖြင့်လည်း စည်ကားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရ သည်။

စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာစီးပွား ရေး ကော်ပိုရေးရှင်း (MEC) နှင့် မြန်မာစီးပွားရေးဦးပိုင် အများနှင့် သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက် တို့က စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ နှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို အထူး ဖော်ပြနိုင်ရန် ချီသောစုရောင်းချ ပေးလျက်ရှိရာ ဝယ်ယူကြသူ များပြားလျက်ရှိသည်။

သာရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များက ရိုးရာစားသုံးချင်းများကို အက အလှများ ပေါင်းစပ်၍ လည်း ကောင်း မြေကြွပျော်ရွှင်စွာဖြင့် ဖျော်ဖြေကြရာ ပြည်သူများ တစ်ခဲ နက် ပါဝင်ဆင်နွှဲကြသည်။



သဖြင့် အထူးစည်ကားလျက် ရှိသည်။

ပွဲတော်သို့ လာရောက်သည့် တပ်ကုန်ဖြန့်ဖြူးမှု ကိုယ်စား “ဒီလို ပွဲတော် လုပ်ပေးတဲ့အတွက် ကိုယ့်တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့အစည်းတွေ ရဲ့ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုတွေ၊ ဒေသထွက်ပစ္စည်းတွေနဲ့ အလင် ကရနေရာတွေကို တစ်နေရာ တည်းမှာ လေ့လာခွင့်ရတယ်။ တိုင်းရင်းသားတွေရဲ့ အကအလှ တွေနဲ့ ဝတ်စုံတွေဆို အမှန်မြင်ဖူး တယ်။ တိုင်းရင်းသားရိုးရာ အစား အစာတွေဆိုလည်း အခုမှပဲ အနဲ

အခမ်းအနားနှင့် မြေရိုင်းဆောင်ရွက် နည်းများကို အသိပညာပေး ဆွေးနွေးဆွေးနွေးဆွေးနွေးဆွေးနွေး လုပ်ငန်း ရိုးရာအပြင် အသိပညာဗဟု သုတရရှိလိုသည့် ပြည်သူများဖြင့် လည်း စည်ကားခဲ့သည်။

“ကျွန်မကတော့ MSME ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းတွေကို စိတ်ဝင် စားတဲ့အတွက် မကျေးမြို့၊ တနေ လာရောက်လေ့လာတာ ဖြစ်ပါ။ တယ်။ တိုင်းရင်းသားလူတွေအပေါ်မှာ ဖွဲ့တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ် တွေက ထွက်တဲ့ ဒေသထွက်ကုန် တွေနဲ့ တိုင်းရင်းသားရိုးရာအစား

ဝင်ရောက် လေ့လာကြသူတွေ အတွက် နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ အကျိုးကျေးဇူးတွေ ရရှိပါတယ်” ဟု ခေါ်ကောသီခိုင်က ပြောသည်။

ထို့ပြင် ပွဲတော်သို့ လာရောက် ကြသည့် ပြည်သူများကို သက်ဆိုင် ရာ တိုင်းရင်းသားရိုးရာပြခန်းများ အလိုက် ခင်းကျင်းပြသရောင်းချ ပေးနေကြသည့် တိုင်းရင်းသား အဖွဲ့များက ရင်းနှီးနှေးနှေးထူးထူး ကြိုဆိုကြပြီး ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ဆိုင်ရာ ဗဟုသုတများ၊ ဒေသန္တရ ဗဟုသုတများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် အထက်ကရ

အထူးပျော်စရာအစီအစဉ် အနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ဝင်များက သက် ဆိုင်ရာ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအက အလှများ၊ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုလေ့ လေ့ကျင့်မှုများကို ပေါ်လွင်စေသည့် သီချင်းများ၊ မျိုးချစ်စိတ်နှင့် စာတံ မာန်ကို တက်ကြွစေမည့် သီချင်း များ၊ ရိုးရာအကအလှများကိုပြခန်း များရှေ့၌ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြရာ လာရောက်လေ့လာ ကြည့်ရှုကြ သည့် ပြည်သူများကလည်း တိုင်း ရင်းသားရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ များနှင့်အတူ ပျော်ရွှင်စွာ သီဆို ကခုန် ပါဝင်ဆင်နွှဲကြသည်ကို လည်း တွေ့ရသည်။

တိုင်းရင်းသားရိုးရာ အမှတ်တရ ပစ္စည်းများ၊ သေသေထွက်ကုန်ပစ္စည်း များနှင့် တိုင်းရင်းသားရိုးရာ ဝတ်စုံ များကို ပြည်သူများ စိတ်ကြိုက် ဝယ်ယူ စားသုံးနိုင်ရန်အတွက် ဈေးနှုန်းချိုသာစွာ ရောင်းချပေး လျက်ရှိရာ စားသောက်သူများ ဝယ်ယူကြသူများဖြင့် ကြိတ်ကြိတ် တိုး စည်ကားလျက်ရှိသည်။

ညှိပိုင်တွင် ဖျော်ဖြေရေးအစီ အစဉ်များအဖြစ် မြန်မာအသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၊ အနုပညာဦးစီး ဌာနနှင့် နယ်လှည့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးတပ်ဖွဲ့မှ အနုပညာရှင်များက မျိုးချစ်စိတ်နှင့် စာတံမာန် တက်ကြွစေမည့် တေးသီချင်းများ ဖြင့် လှည့်ပတ်ကား။ တိုင်းဒေသ ကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ တိုင်းရင်း သားတပ် - သန့်မင်းအောင်၊ ကျိုင်းလော စာတံပုံ - ဖိုးပြည့်နီ



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စဉ့်ကူးမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနရုံးဝင်းအတွင်း၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်က ပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနား ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ထံမှ ဝေးပို့သည့် ပြည်ထောင်စုနေ့သေတံလွှာအား မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်နိုင် ဖတ်ကြားစဉ်။ တင်စာလှိုင် (ပြန်/ဆက်)

ရမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ရပ်စောကျိုမြို့နယ် ရသဝတီခန်းမ၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်က ကျင်းပသည့် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနား တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ထံမှ ဝေးပို့သည့် ပြည်ထောင်စုနေ့သေတံလွှာအား မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းစိုးနိုင် ဖတ်ကြားစဉ်။ ဆူမှန် (ပြန်/ဆက်)



နေပြည်တော် ယဉ်ကျေးမှုဦးစီးဌာန၌ ကျင်းပသည့် ပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်က ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ထံမှ ဝေးပို့သည့် ပြည်ထောင်စုနေ့သေတံလွှာအား မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်မောင်သန်း ဖတ်ကြားစဉ်။ ချိုင်းလော (ပြန်/ဆက်)

(၇၇)နှစ်မြောက်ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားကို မြစ်ကြီးနားမြို့၌ ရိုးရာမနောအကဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပ

မြစ်ကြီးနား၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ကချင်ပြည်နယ်မြစ်ကြီးနားမြို့ရှိ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၊ ရုံးရှေ့၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်က ကချင်တိုင်းရင်းသားတို့၏ မနောအကများဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ပြည်နယ်လုံခြုံရေးနှင့် နှစ်စစ်ရေးရာဝန်ကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးကျော်ကျော်သည် ဂုဏ်ပြု ဝမ်းမြောက်စွာ ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်က ကချင်တိုင်းရင်းသားတို့၏ မနောအကများဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအက်ထိန်နီနှင့်အဖွဲ့ဝင်များက ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံး၊ ကဗျာ၊ အင်္ဂလိပ်စာနှင့် ငွှာနုဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် အလံအလေးပြုပွဲအခမ်းအနားကျင်းပသည်။

ဆက်လက်၍ သဝဏ်လွှာဖတ်ပွဲအခမ်းအနားကို ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှိုင်ဝင်းထံမှ သတိုးမဟာ သရေစည်သူသတိုးသီရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်ထံမှ ၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားသို့ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်နေ့ နံနက် ၉ နာရီခန့် ကျင်းပခဲ့သည့် သဝဏ်လွှာကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ဖတ်ကြားဆရာတော် ဦးဖိစိဇုနန်းကျန်းတို့က ဆုတောင်း



ဆက်ကပ်ကောင်းတို့ဖျော်ပေးသည်။ ဆရာတော်ကို စုမင်းပင်ဆင်နွဲ့ခဲ့ကြောင်းထို့နောက် မနောကွင်းငယ်ကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များက ဖကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြပြီး သီရိသည်။ (အမတ်) (ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်))

မကွေးမြို့၌ (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကျင်းပ

မကွေး၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက် တွင် ကျဆုတ်သည့် (၇၇)နှစ် မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့သဝဏ် လွှာဖတ်ကြားပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မကွေးခရိုင်အားကစားကွင်း၌ ကျင်းပသည်။



ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်လွင်သည် ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့၏ အလေးပြုခြင်းကိုခံယူကာ အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများနှင့် နိုင်ငံတော်အလံအား အလေးပြုကြပြီး ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့မှ ကျဆုံးလေပြီးသော တပ်မတော် သားများအား အလေးပြုကာ သစ္စာအပ်နှံခြင်း(၄)ချက် ရွတ်ဆို

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်၊ ဝန်ကြီးချုပ်က ဖတ်ကြားပြီး အမှတ်(၈၈)ခြေမြန် တပ်မဟာသရေစည်သူ ဝန်ကြီးချုပ်က ဖတ်ကြားပြီး အမှတ်(၈၈)ခြေမြန် တပ်မဟာသရေစည်သူ မှူးမတ်တို့က ကိုယ်စားပြု စစ်တပ်တို့နှင့် စစ်ချီတောင်းဆိုရာမှ ပြည်ထောင်စုနေ့သဝဏ်လွှာအား ထိုနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်၊ ဝန်ကြီးချုပ်က ဖတ်ကြားပြီး အမှတ်(၈၈)ခြေမြန်



ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ် အမှတ်(၃) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ကောင်းမြို့နယ်မြို့ (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်က ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှိုင်ဝင်းထံမှ မင်းအောင်လှိုင်ထံမှ ဖော်ပြသောသဝဏ်လွှာအား ဖြန့်ဖြူးပေးရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်နေ့ နံနက် ၉ နာရီခန့် ကျင်းပခဲ့သည့် သဝဏ်လွှာဖတ်ပွဲအခမ်းအနားကို မကွေးမြို့နယ်(ပြန်/ဆက်) တင်ဝင်လေး(ကြည့်မြင်တိုင်)

ငွေဆောင်ကမ်းခြေ၌ အများပြည်သူရုံးပိတ်ရက် ခရီးသွားများဖြင့် စည်ကား

ငွေဆောင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်နေ့တိုင်းဒေသကြီး ငွေဆောင်ကမ်းခြေ၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်တွင် ကျဆုတ်သည့် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားရက်သို့ သုံးချက်ကာလအတွင်း အထိမ်းအမှတ်အရပ်ရပ်မှ လာရောက် အစုဖွဲ့ကြေကွဲကာ ပြည်တွင်း ပြည်ပခရီးသွားနှင့်အမျှအပြားဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။ (အောက်ပုံ)

ငွေဆောင်ကမ်းခြေသည် ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်း ရှည်လျားခြင်း သံသောင်ပြင်သန့်ရှင်းခြင်း ပင်လယ်ရေ ကြည်လင်ခြင်းတို့ကြောင့် ခရီးသွားစဉ်သည် ဝင်ရောက်မှုများပြားရာ ဒေသတစ်ခုဖြစ်ပြီး ငွေဆောင်မြို့ထဲရှိ အမှတ်တရပစ္စည်း အရောင်းဆိုင်များတွင် ဈေးဝယ်ယူနေကြသူများ၊ ကမ်းခြေတွင် လမ်းလျှောက်ကြသူများ အပန်းဖြေနေကြသူများ၊ ရေကူးကြသူများ၊ မော်တော်ဘုတ်စီးကြသူများ၊ ငွေဆောင်၏ အထင်ကရကျွန်းများဖြစ်သော မြေကျွန်း၊ လိပ်ကျွန်း၊ ငှက်ကျွန်း၊ ဆင်ကျွန်း၊ ကျွန်းလျားရှည်၊ ချစ်ဆရာကျွန်း၊ ဘုရားသားကျ ဆုံးမဆင်စခန်းနှင့် Ngwe Saung Square သို့ လည်ပတ်ကြသူများဖြင့် စည်ကားနေကြောင်း သိရသည်။

ငွေဆောင်ကမ်းခြေတွင် ဧည့်သည်များ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ အနားယူနိုင်စေမည့် လုံခြုံမှုရှိစေရေး၊ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုမဖြစ်စေရေးတို့အတွက် မြို့အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသိန်းဇော် ဦးဆောင်သည့် ဌာနဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းအဖွဲ့များက လမ်းဆုံလမ်းခွဲများနှင့် လူစေ့စိုက်ရာနေရာများတွင် လုံခြုံရေးများဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ကမ်းခြေသန့်ရှင်း သာယာပူပေး၊ ကမ်းခြေရှေးရောင်းဆိုင်များ၊ ဈေးသန့်များ သတိမတ်စည်းကမ်းနှင့်အညီ ရောင်းချမှုရှိစေရေး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။ ငွေဆောင်(ပြန်/ဆက်)



ရွှေကျမြို့ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ပညာဂုဏ်ရည်ခန်းမ၌ (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်က ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှိုင်ဝင်းထံမှ မင်းအောင်လှိုင်ထံမှ ဖော်ပြသောသဝဏ်လွှာအား ဖြန့်ဖြူးပေးရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်နေ့ နံနက် ၉ နာရီခန့် ကျင်းပခဲ့သည့် သဝဏ်လွှာဖတ်ပွဲအခမ်းအနားကို မကွေးမြို့နယ်(ပြန်/ဆက်) တင်ဝင်လေး(ကြည့်မြင်တိုင်)



ငွေဆောင်ကမ်းခြေ၌ အများပြည်သူရုံးပိတ်ရက် ခရီးသွားများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။ (အောက်ပုံ)



ကြို့ပင်ကောက်မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးမင်းနိုင်ဦးဆောင်သော တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေး စစ်အဖွဲ့ အသိပညာ ပေးဆွေးနွေးခြင်းများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀၀၈ ဖတ်တက် စတင်ဆောင်ရွက်ကြစေ။ ဝေယျာထွန်း(ကြို့ပင်ကောက်)

ပြည်ထောင်စုသားများ စည်းလုံးညီ ရှေ့သို့လမ်းချီ ပန်းတိုင်ဆီ။

(၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများ မြို့နယ်အသီးသီး၌ ကျင်းပ

(၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် နိုင်ငံတော်အလံ အလေးပြုခြင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဇွန်နော်ရထာ ဦးစီးဦးဆောင်သည့် သတင်းစာသိမ်းသုဇာပွဲ မင်းအောင်လှိုင်ထံမှ ဖေးပို့သော ပြည်ထောင်စုနေ့သဝဏ်လွှာ ဖတ်ကြားခြင်းနှင့် (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် ဖြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိသူများအား ဆုဖိနပ်ဖြင့် အခမ်းအနားများကို မြို့နယ်အသီးသီး၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ကို နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပခဲ့သည့် မြင်ကွင်းများကို စုစည်းဖော်ပြလိုက်ပါသည်။ (စာတည်းအဖွဲ့)



ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုမြို့ ဖုန်ကန်ရာစီခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် ပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ထံမှ ဖေးပို့သော ပြည်ထောင်စုနေ့ သဝဏ်လွှာကို ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ခေတ္တဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး သိန်းအောင်နှင့် ဖုန်ကန် (ပူတာအို) ဖတ်ကြားစဉ်။



ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဓနမြို့မြို့နယ် လွတ်လပ်ရေးပန်းခြံ၌ ကျင်းပသည့် အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများက နိုင်ငံတော်အလံအား လွှင့်တင်အလေးပြုကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ထံမှ ဖေးပို့သော ပြည်ထောင်စုနေ့သဝဏ်လွှာကို မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌက ဖတ်ကြားစဉ်။
အောင်ပြည့်ဖြိုးဇော် (ပြန်/ဆက်)



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အင်းတော်မြို့နယ် အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပသည့် အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ထံမှ ဖေးပို့သော ပြည်ထောင်စုနေ့သဝဏ်လွှာကို မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဖုန်ဂိုနီက ဖတ်ကြားစဉ်။
ကျော်သီလာ (ပြန်/ဆက်)



ကချင်ပြည်နယ် မံစီမြို့ ကောင်ရာရပ်ကွက်ရှိ မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပသည့် ပြည်ထောင်စု နေ့ အခမ်းအနားတွင် မံစီမြို့နယ်ရဲစခန်းမှ ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် နိုင်ငံတော်အလံကိုလွှင့်ထူ၍ မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်မောင်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများက နိုင်ငံတော်အလံအား အလေးပြုကြစဉ်။ မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)



ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့ မြစန္ဒီပန်းခြံ၌ ကျင်းပသည့် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ထံမှဖေးပို့သည့် ပြည်ထောင်စုနေ့သဝဏ်လွှာကို ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကောင်စံ လင်းက ဖတ်ကြားနေစဉ်။
စာဖြူဝင်း (ပြန်/ဆက်)



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အုတ်တိုင်း မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပသည့် အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်ထံမှ ဖေးပို့သော ပြည်ထောင်စုနေ့ သဝဏ်လွှာကို မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးညီညီ ဖတ်ကြားစဉ်။ အေးမင်းရည်စော



ရခိုင်ပြည်နယ် ဝှုမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီး ဌာနရုံး၌ကျင်းပသည့် အခမ်း အနားတွင် ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့က ဦးဆောင်၍ မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစာနည်ကျော်နှင့် ဌာန ဆိုင်ရာများက နိုင်ငံတော် အလံအား အလေးပြုကြစဉ်။
ရွှေရည်ဝင်းကျော်



နတ်မောက်မြို့ အမှတ်(၁) အစဉ် ပညာထက်တန်းကျောင်း ခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ထံမှ ဖေးပို့သော ပြည်ထောင်စုနေ့ သဝဏ်လွှာကို မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန့်စင်က ဖတ်ကြားစဉ်။
သိန်းသိန်းမိုး



ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး ရန်ကင်းမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပသည့် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ထံမှ ဖေးပို့သည့် (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ သဝဏ်လွှာ ကို မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းမင်းလတ်က ဖတ်ကြားစဉ်။
လှလှထွေး (ပြန်/ဆက်)



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန့်ဘလူမြို့ရှိ ခရိုင်စုမင်းရုံး၌ ကျင်းပသည့် (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ထံမှ ဖေးပို့သော ပြည်ထောင်စုနေ့သဝဏ်လွှာကို မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဘုန်းထက်နိုင်မြင့်က ဖတ်ကြားစဉ်။
အောင်ဝင်းငြိမ်း (ကန့်ဘလူ)

အစ္စရေးတပ်ဖွဲ့က ရာဇာဗျာဓိ စားစာခန်းစိုင်းကို ကယ်ဆယ်၊ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်သဖြင့် လူ ၆၇ ဦး သေဆုံး

ဂျေရုဆလမ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃
ဂါဇာတစ်ခြမ်းဒေသ၏ တောင်ဘက်အစွန်ဆုံးဖြစ်သည့် ရာဇာဗျာဓိ ဟားမားစိတ်ကွဲ ဖမ်းဆီးထားသည့် စားစာခန်းအမျိုးသားနှစ်ဦးကို အစ္စရေးက ကယ်ဆယ်ခဲ့ကြောင်း အစ္စရေးတပ်ဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

အလုံးစုံအောင်မြင်မှုရသည်အထိ စစ်ရေးအရ ဝီအေပေးမှုဆက်လက်လုပ်ဆောင်မှာသာ မိမိတို့၏ စားစာခန်းအားလုံး လွတ်မြောက်လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ဆောင်ပြီးနောက် အစ္စရေး ဝန်ကြီးချုပ် ဘင်ဂျာမင်နေတန်ယာဟုက ပြောကြားသည်။

ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက် နံနက်အစောပိုင်းက အစ္စရေးတပ်ဖွဲ့က ပြင်းထန်သည့်လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုနှင့် ဖုံးကြောက်ခိုက်ခတ်မှုကို လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း ကာတာအခြေစိုက် အယ်ဂျစ်ဗျာဓိနှင့် အခြားသတင်းများက ထုတ်ပြန်ထားသည်။

အစ္စရေးလေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် လူ ၆၇ ဦး သေဆုံးကြောင်းဂါဇာရှိ ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များက ပြောကြားသည်။

လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုနှင့် ဖုံးကြောက်မှုများကို နံနက် ၁ နာရီဝန်းကျင်က ရုတ်တရက်ကြားခဲ့ရကြောင်း၊ ယင်းမှာ ပြီးခဲ့သည့် အောက်တိုဘာလ တိုက်ပွဲစတင်ဖြစ်ပွားသည့်အချိန်မှစကာ ရာဇာဗျာဓိ ပထမဆုံးပြင်းထန်သည့် လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှု ဖြစ်ကြောင်း ရာဇာဒေသခံတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။ နေတန်ယာဟုက ရာဇာဗျာဓိမြေပြင်ထိုးစစ်ဆင်မှုကို လုပ်ဆောင်ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြောင်း၊ ရာဇာဗျာဓိ အရပ်သားများ လုံခြုံရေးအာမခံနေချိန်အတွင်း ဟားမားစိတ်ကွဲကို ချွေမှုန်းရန် အစီအစဉ်တစ်ခု လုပ်ဆောင်ရန် တပ်ဖွဲ့အား ၎င်းက အမိန့်ပေးထားကြောင်း သိရသည်။



အမေရိကန်က ကွယ်ရေးဝန်ကြီးအော်စတင် ဆေးရုံထပ်မံတက်ရောက်နေသောကြောင့် ၎င်း၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ဒုတိယကကွယ်ရေးဝန်ကြီးထံ လွှဲပြောင်း

ဝါရှင်တန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃
အမေရိကန်က ကွယ်ရေး ဝန်ကြီး လွှဲပြောင်းအော်စတင် ထပ်မံဆေးရုံ တက်နေရပြီး ၎င်း၏လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ဒုတိယကကွယ်ရေး ဝန်ကြီးထံ ယာယီလွှဲပြောင်းပေးခဲ့သည်။

ဆီးအိမ်တွင် အရေးပေါ်ကုသရန် ပြုသောနေသည့် လက္ခဏာများကြောင့် စစ်ဆေးရန် မစ္စတာ အော်စတင်ကို ဝါရှင်တန်နီးစီအန်းတွင်ရှိသည့် စစ်ဆေးရုံ တစ်ရုံတွင် စီမံခန့်ခွဲရကြောင်း အမေရိကန် ကကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနက တနင်္ဂနွေနေ့တွင် ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။

မစ္စတာ အော်စတင်သည် ဆေးရုံတွင် ဆေးကုသမှုခံယူနေရ

ဆဲဖြစ်သည်။ ဆေးရုံတက်ပြီး နှစ်နာရီခွဲခန့်အကြာတွင် ၎င်း၏ ရုံးလုပ်ငန်း တာဝန်များကို လက်ထောက် ကကွယ်ရေး ဝန်ကြီးထံ လွှဲပြောင်းပေးခဲ့သည်ဟု ကကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနက ပြောသည်။

ဒီစင်ဘာလတွင် မစ္စတာ အော်စတင်သည် ဆီးကျိတ်

ကင်ဆာ ခွဲစိတ်မှုခံယူခဲ့သည်။ နောက်ဆက်တွဲ ရောဂါများကို စစ်ဆေးရန် စနစ်နာရီလီထင်တွင် ဆေးရုံတက်ခဲ့သည်။

ခွဲစိတ်မှုများနှင့် ဆေးရုံတက်ရောက်မှု အခြေအနေကို သစ္စာ ဂျိုးဘိုင်ဒင်ထံ တင်ပြရန် ပျက်ကွက်ခဲ့သဖြင့် အစိုးရ၏ စီမံခန့်ခွဲမှု အကူအညီအပေါ် ဝေဖန်မှုများ ထွက်ပေါ်လာခဲ့သည်။

ယခု နောက်ဆုံးအကြိမ် ဆေးရုံတက်ရောက်မှုတွင် မစ္စတာ အော်စတင်သည် အိမ်ဖြူတော်၊ အမေရိကန်ပူးတွဲစစ်ဦးစီးချုပ်များ ဥက္ကဋ္ဌ၊ လွှတ်တော်နှင့် တခြားသူများကို အသိပေးခဲ့သည်။

အရေအလယ်ပိုင်းတွင် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ပြဿနာများနှင့် ပတ်သက်ပြီး ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းချိန်တွင် ၎င်း၏ဆေးရုံတက်ရောက်ခြင်း ပေါ်ပေါက်လာသောကြောင့် ၎င်း၏ ကျန်းမာရေးကို အများစုက အာရုံစိုက်လာကြသည်။

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၌ ဖြေလလယ်အထိ ခြောက်သွေ့သည့် ရာသီဥတုဖြစ်ပေါ်မည်

ကိုလံဘို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃
သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၌ ဖြေလလယ်မှသာ မိုးရွာသွန်းရန် ခန့်မှန်းထားကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အပူချိန်မြင့်မားမှုမှာ ယင်းအချိန်အထိ ဆက်လက်တည်ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း မိုးလေဝသဌာနကြီးရေးရာဗျူဟာ အသွလက ခရနန်နာရာဇိက ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ကလေးများ၊ အားကစားသမားများ၊ တပ်မတော်သားများ၊ အလုပ်သမားများနှင့် နေရောင်နှင့်ထိတွေ့သည့် အခြားသူများမှာ ဖြေလလယ်အထိ အသက်အန္တရာယ်ရှိသည့် ရေခတ်ခန်းခြောက်မှုများ အတွက် သတိရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက သတိပေးထားသည်။

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ၌ ၂၄ နာရီအထိ အပူချိန်မှာ ၂၆ ဖိတ်တီ ကိုလံဘိုတွင် ၃၇ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်ရှိကြောင်း မိုးလေဝသဌာနက ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ထားသည်။ ဆင်ဟွာ

နှစ်သစ်ကူးနေ့တွင် ဂျပန်နိုင်ငံအလယ်ပိုင်း၌ အင်အားပြင်းလျှင်လျှင်မြင့်မြင့်နောက် ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်

တိုကျို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃
နှစ်သစ်ကူးနေ့တွင် ဂျပန်နိုင်ငံအလယ်ပိုင်း၌ အင်အားပြင်းလျှင်လျှင်သော ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများဖြစ်ပွားပြီး သိတင်ပင် ခြောက်ခြင်းပေါ်ပေါက်လာသောကြောင့် ၎င်း၏ ကျန်းမာရေးကို အများစုက အာရုံစိုက်လာကြသည်။

အင်န်အိတ်ချီက

အင်အားပြင်းလျှင်လျှင်မြင့်မြင့်နောက် ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်

တိုကျို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃
နှစ်သစ်ကူးနေ့တွင် ဂျပန်နိုင်ငံအလယ်ပိုင်း၌ အင်အားပြင်းလျှင်လျှင်သော ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများဖြစ်ပွားပြီး သိတင်ပင် ခြောက်ခြင်းပေါ်ပေါက်လာသောကြောင့် ၎င်း၏ ကျန်းမာရေးကို အများစုက အာရုံစိုက်လာကြသည်။

အင်အားပြင်းလျှင်လျှင်မြင့်မြင့်နောက် ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်

တိုကျို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃
နှစ်သစ်ကူးနေ့တွင် ဂျပန်နိုင်ငံအလယ်ပိုင်း၌ အင်အားပြင်းလျှင်လျှင်သော ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများဖြစ်ပွားပြီး သိတင်ပင် ခြောက်ခြင်းပေါ်ပေါက်လာသောကြောင့် ၎င်း၏ ကျန်းမာရေးကို အများစုက အာရုံစိုက်လာကြသည်။



အမေရိကန်က ကွယ်ရေးဝန်ကြီး လွှဲပြောင်းအော်စတင်

ယီမင်နိုင်ငံက ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံမှ ထောက်ပံ့ပေး စုစုပေါင်း သန်း ၂၅၀ လက်ခံရရှိ

အေဒင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃
ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံသည် နိုင်ငံ၏ ဘဏ္ဍာငွေကို ကူညီထောက်ပံ့ရန် ယီမင်နိုင်ငံ၏ ဗဟိုဘဏ်သို့ အမေရိကန်ဒေါ်လာသန်း ၂၅၀ အာမခံပေးထားကြောင်း ယီမင် အစိုးရက ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက်တွင် ကြေညာထားသည်။

ယင်းမှာ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဩဂုတ်လအတွင်းက ကြေညာထားသည့် ဆော်ဒီအာရေဗျ အညီပေးရေး အစီအစဉ် ၁ ဒသမ ၂ ဝီဟီယံဒေါ်လာ၏ ဒုတိယ အရစ်ကျဖြစ်ကြောင်း တရားဝင် ဆော်ဒီဘဏ် သေဂျင်စီက အတည်ပြုထားသည်။

ဆော်ဒီဘဏ်မှ အဆက်မပြတ်

ကူညီ ထောက်ပံ့သည့်အတွက် ယီမင်ဝန်ကြီးချုပ် အာမက် အဝက် ဝတ် ဗူဘာရက်ဒ်က ကျေးဇူးတင် သတင်းက ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ယခုပေးငွေသည် လစာ၊ ကုန်ကျစရိတ်နှင့် စားနပ်ရိက္ခာ ဖူလုံရေးအတွက် လုံလောက်ဖွယ် ရှိကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ရန်ပုံငွေမှာ ပဋိပက္ခများကို နှစ်စဉ်ပေးဆောင်ရသည့် ယီမင်နိုင်ငံအတွက် အရေးပါသည့် အချိန်၌ ရရှိခြင်းဖြစ်သည်။

ယီမင်ဗဟိုဘဏ်အကြီးအကဲ အာမက်ဂါလက်က နောက်ဆုံး ဆော်ဒီ အရစ်ကျငွေ လက်ခံရရှိ

ယီမင်ဝန်ကြီးချုပ်အစီအစဉ်ဖြင့် နောက် မကြာသေးမီ ရောက်ရှိလာကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ



ယီမင်ဝန်ကြီးချုပ် အာမက် အဝက်ဝတ် ဗူဘာရက်ဒ်

ပျော်ရွှင်လေ့လာ အင်္ဂလိပ်စာ

ပျော်ရွှင်လေ့လာအင်္ဂလိပ်စာတစ်ပုဒ်သတ်အပေါင်း မင်္ဂလာအပေါင်းနဲ့ပြည့်စုံပါတယ်။ ဒီတစ်ပတ်ရဲ့ လာသူတစ်ဖြစ်ဖွယ် အင်္ဂလိပ်စာကဏ္ဍရဲ့ Grammar အပိုင်းမှာတော့ Coordinating Conjunctions နဲ့ Subordinating Conjunctions တို့ရဲ့ အားပြိုင်မှုတွေအကြောင်း ဆက်လက်အနှစ်ချုပ် ဖော်ပြလိုက်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် စကားပြောပိုင်းမှာလည်း “Job interview” အလုပ်အင်တာဗျူးမှာ ဘယ်ပုံသားနည်းပြောဆိုသုံးနှုန်းရမလဲ ဆိုတာကို Shortest way to talk about “Job Interview-II” ဆိုပြီး ဆက်လက်ဖော်ပြလိုက်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် Vocabulary အပိုင်းမှာတော့ နေ့စဉ်ဘဝမှာအသုံးများတဲ့ အိဒီယံ (Idiom) စကားလုံးအသုံးအနှုန်းတွေကို မြန်မာလိုအဓိပ္ပာယ်ရှင်းလင်းချက်များနဲ့သာမက နမူနာဝါကျများနဲ့ပါ ဖော်ပြပေးလိုက်ပါတယ်။ ဖတ်မှတ်လေ့လာခြင်းအားဖြင့် အင်္ဂလိပ်စာပညာသူများ တိုးပွားလာမလဲလို့ ယုံကြည်မိပါတယ်။ စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့လာစဉ်ဖြူတို့ကိုတွန်းရင် ကိုယ်တိုင်နစ်ဖြာကျနံနမာ၊ ချစ်သားပြီး ဘေးဘယာတွေ ဝေးကွာကြပါစေဖို့ ဆန္ဒပြုလိုက်ပါတယ်။

GRAMMAR

Basic to Intermediate

Conjunctions (စကားဆက်)

Conjunctions တွေဟာ စကားလုံးတွေကိုဖြစ်စေ၊ စကားစုတွေကို ဖြစ်စေ ဝါကျပိုင်းတွေကို ဖြစ်စေ၊ ပုဒ်အချင်းချင်းကို ဖြစ်စေ၊ အဓိပ္ပာယ် အချင်းချင်းကိုဖြစ်စေ ဝါကျအချင်းချင်းကိုဖြစ်စေ ဆက်စပ်ပေးတဲ့ နေရာမှာသုံးတဲ့ စကားဆက်တွေဖြစ်ပါတယ်။ စကားဆက်များဟာ များသောအားဖြင့် ဝါကျတို့နှစ်ကြောင်း သို့မဟုတ် နှစ်ကြောင်းထက် ပိုတဲ့ ဝါကျတွေကို တစ်ကြောင်းထဲပေါင်းပြီး ပိုပြီးအဓိပ္ပာယ်ပြည့်စုံအောင် ဆက်ပေးတဲ့စကားလုံးတွေဖြစ်ပါတယ်။

ဒီတစ်ပတ်မှာတော့ အင်္ဂလိပ်စာက အဆက်ဖြစ်တဲ့ Coordinating Conjunctions နဲ့ Subordinating Conjunctions တွေရဲ့ အနှစ်ချုပ် အသုံးပြုနဲ့ နမူနာဝါကျများအကြောင်း ထပ်စံရေးသားတင်ပြသွားပါမယ်။

(Subordinating Conjunctions တွေဟာ ထပ်မံဖြည့်စွက်ဖော်ပြတဲ့ အချက်အလက်တွေဖြစ်တဲ့ အချိန်၊ တစ်ခုခုဖြစ်စေတဲ့အကြောင်းတရား၊ အခြေအနေ၊ တစ်ခုနဲ့တစ်ခုခြားနားချက်၊ နှိုင်းယှဉ်ချက် သို့မဟုတ် အရာအရာတွေကို ဖော်ပြတဲ့ ကြိုယာဇီဝသောနည်းတို့ ဝါကျပိုင်းတွေကို ဆက်သွယ်ပေးတဲ့နေရာမှာသုံးတဲ့ စကားဆက်တွေဖြစ်ပါတယ်။ ဝါကျတစ်ခုမှာ Subordinating Conjunctions နဲ့စတဲ့ ဖိုစီဝါကျပိုင်းဟာ အဓိကဝါကျပိုင်းရဲ့နောက်က လိုက်ပါတယ်။)

Examples of subordinating conjunctions in use:

- အောက်မှာဖော်ပြထားတာတွေကတော့ Subordinating Conjunctions ကိုအသုံးပြုထားတဲ့ နမူနာဝါကျတွေဖြစ်ပါတယ်။
- Although it was raining, they decided to go for a walk.
 - I will come if you invite me.
 - He succeeded because he worked hard.
 - She sings while she cooks dinner.

In short, subordinating conjunctions make complex sentence. (အတိုချုပ် ပြောရမယ်ဆိုရင် Subordinating Conjunctions တွေဟာ ဝါကျအစိတ်အပိုင်းတစ်ခုနဲ့ တစ်ခုကို ရောထားတဲ့ ဝါကျရှေ့တွေကို

ဖြစ်စေပေးပါတယ်။)

Usage and Examples (အသုံးပြုနဲ့ နမူနာဝါကျများ)

Coordinating conjunctions connect elements of equal importance, allowing for the creation of compound sentences or the coordination of similar ideas within a sentence. They indicate that the connected elements have equal value or relevance.

(Coordinating conjunctions များဟာ ဝါကျပေါင်းတွေဖြစ်ပေါ်စေဖို့ သို့မဟုတ် စိတ်ကူး၊ အတွေးအခေါ်တို့ကို ချိတ်ဆက်ဖြစ်ပေါ်စေဖို့ အဆင့်တူ ဝါကျအစိတ်အပိုင်းတွေကို ဆက်သွယ်ပေးတဲ့ စကားဆက်ပုံ ဖြစ်ပါတယ်။) ချိတ်ဆက်ထားတဲ့ ဝါကျအစိတ်အပိုင်းတွေဟာ တစ်ခုနဲ့တစ်ခု အရည်အသွေးတူညီကြသလို ဆီလျော်မှုလည်းရှိဖို့လိုပါတယ်။)

Subordinating conjunctions, on the other hand, introduce dependent clauses that provide additional information or context to the main clause. They establish a hierarchy of importance, with the main clause being more significant and the dependent clause offering supplementary details or conditions.

(Subordinating Conjunctions တွေကို တစ်ခုနည်းအားဖြင့် နောက်ထပ် အချက်အလက်တွေကို ထပ်မံဖြည့်စွက်ဖော်ပြတဲ့ သို့မဟုတ် အဓိကဝါကျနဲ့ ရှေ့နောက် အဆက်စပ်ဖို့အောင်ဖြည့်စွက်ဖော်ပြတဲ့ ဖိုစီဝါကျပိုင်းစကားဆက် တွေလိုပဲ ပြောရမှာဖြစ်ပါတယ်။)

Coordinating conjunction example:

- I like to read books, and I enjoy watching movies. Here, the coordinating conjunction “and” connects two independent clauses of equal importance.
- (ဒီနေရာမှာ အဆင့်တူဝါကျပိုင်းနှစ်ခုကို Coordinating conjunction ဖြစ်တဲ့ and နဲ့ သုံးပြီးဆက်ထားတာကို တွေ့ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။)

Subordinating conjunction example:

- Although John was tired, she continued working. The subordinating conjunction “although” introduces a dependent clause that provides contrast or condition to the main clause.

(ဒီနေရာမှာ although ဆိုတဲ့ Subordinating conjunction ဟာ ဖိုစီဝါကျပိုင်းကို အဖျိုးပေးပြီး ပမော့ဝါကျ (အဓိကဝါကျ) ပိုင်းကို အခြေအနေအားဖြင့် သို့မဟုတ် ဆန့်ကျင်ဘက်သဘော၊ ခြားနားမှုအဘေးအခြေင့် ဆက်စပ်ပေးနေတာကို တွေ့ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။)

VOCABULARY (IDIOM)

- at least** (အနည်းဆုံး ဘယ်လိုဖြစ်ဖြစ်)
Spend **at least** one hour each day practicing your English speaking.
(အနည်းဆုံးတစ်နာရီကို တစ်နာရီလောက် အင်္ဂလိပ်စကား ပြောနေကျင့်ပါ။)
- at last** (နောက်ဆုံးတွင်)
At last, Henry and Kate were together again.
(နောက်ဆုံးမှာတော့ ဟင်နရီနဲ့ ကိတ်တီ ပြန်လည်ပေါင်းဖက် နိုင်ခဲ့ပြီ။)
- at large** (လွတ်နေသော)
The prisoners who escaped are still **at large**.
(ထွက်ပြေးသွားသည့် အကျဉ်းသားများ အခုထိ လွတ်နေတဲ့နံး ရှိသေးတယ်။)
- at first sight** (မြင်မြင်ချင်း ချက်ချင်း)
He liked her **at first sight**.
(သူ့ကို မြင်မြင်ချင်းသဘောကျသွားတယ်။)
- at first** (အစတွင်)
At first the work seemed to be very difficult.
(အစပိုင်းမှာ အလုပ်က ခက်သလိုပဲ။)

CONVERSATION



Shortest way to talk about “Job Interview-II”

ဒီတစ်ပတ်မှာတော့ “Job Interview-II” အလုပ်အင်တာဗျူးမှာ ဘယ်ပုံသားနည်းပြောဆိုသုံးနှုန်းရမလဲ ဆိုတာကို Shortest way to talk about “Job Interview-II” ဆိုပြီး ဖော်ပြလိုက်ပါတယ်။

Conversation
Daniel (Boss): What are your weaknesses?
Simon (Applicant): Sometimes, I help others a lot. I can't sit idle.
Daniel (Boss): What is your biggest weakness?
Simon (Applicant): I am very emotional.
Daniel (Boss): Well, That's not very bad. How do you manage situations? If you have a lot of work.
Simon (Applicant): I am very organized. I work on weekends, if I have a lot of work. I have never let my boss down.
Daniel (Boss): Where do you see yourself in next five years?
Simon (Applicant): I will be working as man-

ager in this company. I will be launching a new app.
Daniel (Boss): Your personality is good. You have experience and smart mind. I think you are the right person for this job.
Simon (Applicant): I will never disappoint you.
Daniel (Boss): Congrats. You got this job. Do you have some questions about this job?
Simon (Applicant): Yes, sir. I have a few questions. May I ask?
Daniel (Boss): Sure.
Simon (Applicant): Is the job full-time or part-time?
Daniel (Boss): This is a full-time job.

Simon (Applicant): What are the hours?
Daniel (Boss): Monday through Friday from 8 am to 5 pm. 40 hours a week.
Simon (Applicant): How much is the salary?
Daniel (Boss): \$ 10,000 a month.
Simon (Applicant): That's a great deal. Are there benefits?
Daniel (Boss): Yes, we offer free medical insurance and a free tour for two people.
Simon (Applicant): Sounds good.
Language Focus
1. What are your weaknesses?
အလုပ်သွားလျှောက်တဲ့အခါ ဒီလိုမျိုး မေးလေ့မေးထ ရှိပါတယ်။ “မင်းရဲ့အားနည်းချက်ကဘာဘဲတော့လဲ” ဆိုပြီး မေးတာဖြစ်ပါတယ်။ စကားပြောထဲမှာတော့ ဖြေပြထားပါတယ်။ ဒီအချက်ကိုလည်း ကြိုတင် ပြင်ဆင်ထားမယ်ဆိုရင် အလုပ်ဖို့ ဖွဲ့စည်းလုပ်ချက်ရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

2. I have never let my boss down.
“ကျွန်တော့်ရဲ့ သူဌေးကို ဘယ်တော့မှ စိတ်မပျက်စေပါဘူး” ဆိုပြီး ပြောတဲ့ပုံစံပါ။ ကိုယ့်ရဲ့ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးကို ပြောတဲ့အခါမှာ ဒီလိုမျိုး ပြောတာခြင်းကလည်း အလုပ်ရှင်သဘောကျတဲ့ ပုံစံပဲဖြစ်ပါတယ်။

3. I will be working
ဒီ Future Continuous နဲ့ ပြောတဲ့ပုံစံကိုတော့ အနာဂတ်မှာလုပ်နေလိမ့်မယ်၊ ကစားနေလိမ့်မယ်၊ စားနေလိမ့်မယ်ဆိုပြီး အနာဂတ်ကာလမှာ တစ်ခုခု လုပ်နေမယ့်ဖြစ်နေမယ့်ဘေးမျိုးပြောရင် သုံးနိုင်ပါတယ်။ ငါမင်းကို စောင့်နေလိမ့်မယ်ဆိုရင်တော့ I will be waiting for you ဆိုပြီး ပြောနိုင်ပါတယ်။

4. Are there benefits?
“အကျိုးရလဒ် သို့မဟုတ် အကျိုးခံစားခွင့်တွေရော” ဆိုပြီးမေးတဲ့သဘောပါ။ အလုပ်ခန့်လိုက်ပြီးလို့ ပြောပြီးတဲ့အခါမှာ အလုပ်ရှင်က နောက်ထပ်ဘာတော့ စေတနာရှိမလဲဆိုပြီး ကိုယ့်ကိုလမ်းဖွင့်ပေးခွင့်မျိုး မေးတာပဲပါတယ်။

ပျော်ရွှင်လေ့လာ အင်္ဂလိပ်စာကဏ္ဍနဝတ်သက်ကို အကြံပြုဆွေးနွေးလို့ပါက ဆရာညွှတ်လင်းအောင် ဖုန်း-၀၉-၄၄၄၆၆၆၆၆၆၆၆ သို့ ဆက်သွယ်အကြံပြုဆွေးနွေးနိုင်ပါသည်။

(၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ နိုင်ငံတော်အလံအလေးပြုခြင်းအခမ်းအနားနှင့် သဝဏ်လွှာဖတ်ကြားခြင်းအခမ်းအနား ရန်ကုန်မြို့၊ ပြည်သူ့ရင်ပြင်၌ ကျင်းပ

ရန်ကုန်၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂

၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ နိုင်ငံတော်အလံအလေးပြုခြင်း အခမ်းအနားနှင့် သဝဏ်လွှာ ဖတ်ကြားခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၇ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ပြည်သူ့ရင်ပြင်၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ ချွဲ့ ဦးစီးသိမ်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အလံကို ဝန်ကြီးချုပ်ဖော်ဟိန်၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် အလေးပြုကြသည်။

ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်သည် ဂုဏ်ပြု တင်ပွဲ၏ အလေးပြုခြင်းကိုခံယူပြီး ဂုဏ်ပြုတင်ပွဲ၊

ကိုကိုဇော်(သတင်းစဉ်)



(၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ နိုင်ငံတော်အလံတင်ခြင်းနှင့် သဝဏ်လွှာဖတ်ကြားခြင်းအခမ်းအနား မန္တလေးမြို့၊ မန္တလားသီရိအားကစားကွင်း၌ ကျင်းပ

မန္တလေး၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည် ထောင်စုနေ့ နိုင်ငံတော် အလံတင် အခမ်းအနားနှင့် သဝဏ်လွှာဖတ် ကြားခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းမြ သာစည်မြို့နယ်ရှိ မန္တလားသီရိ အားကစားကွင်း ဥပစာရေ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာဝု)

ဦးစွာ နံနက် ၅ နာရီခွဲတွင် (၇၇) နှစ်မြောက်ပြည်ထောင်စုနေ့ နိုင်ငံတော် အလံတင် အခမ်း အနားကိုကျင်းပရာ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ် ရေစာဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဝန်ကြီးချုပ်အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ပြည်ထောင်စု အလံတင်ခြင်း အခမ်းအနားကို ဂုဏ်ပြုတင်ပွဲ၊ ဆက်လက်၍ နံနက် ၇ နာရီ တွင် ပြည်ထောင်စုနေ့သဝဏ်လွှာ ဖတ်ကြားခြင်း အခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသ သမ္မတနိုင်ငံ ကောင်စီဝန်ချုပ်



သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် အလံ အား အလေးပြုကြသည်။ မြို့၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်ရှိ မန္တလားသီရိ အားကစားကွင်း ဥပစာရေ၌ ကျင်းပသည်။

သရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ လူမှုအသင်းအဖွဲ့ အစည်းများ၊ မန္တလေးမြို့ အခြေ ဖိုက် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများနှင့် ပြည်သူများ စုစုပေါင်း ၁၅၀၀ ကျော် တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည် ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် အလံကို အစီအစဉ်များအတိုင်း အလေးပြုကြပြီးနောက် နိုင်ငံ တော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဝန်ကြီးချုပ်ဖော်ဟိန်၊ သတိုးမဟာ သရေစည်သူ သတိုးသိရီသူဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်ထံမှ ယေပို့သော (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ သဝဏ်လွှာအား တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ဖတ်ကြားပြီး ဂုဏ်ပြုတင်ပွဲ၏ အလေးပြုခြင်း ကို ခံယူကာ အခမ်းအနားကို

ရုပ်သိမ်းသည်။ အခမ်းအနားအပြီးတွင် တိုင်း ဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တက် ရောက်လာကြသူများက ပြည် ထောင်စု တိုင်းရင်းသားညီနောင် သားချင်းများအား ရင်းနှီးစွာ လိုက်လံနှုတ်ဆက်ပြီး (၇၇) နှစ် မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်း အမှတ်ပြုလုပ်သည့် ပြည်ထောင်စု တိုင်းရင်းသားများ၏ စတုဂံသား မဏ္ဍပ်များတွင် ကျေးဇူးနေ့ကို လိုက်လံကြည့်ရှု အားပေးကြသည်။ ပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်း အနားကို တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် အသီးသီးတို့တွင်လည်း ပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနား သားချင်းတို့တွင်လည်း ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၁၃-၂-၂၀၂၄

ကျပ်/လီတာ

Table with 12 columns: Fuel Type, RON, and Price (Kyats/Liter) for various fuel grades and locations.

Table with 3 columns: Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, and မန္တလေး. It lists prices for 92 Ron, 95 Ron, and HSD (500 ppm, 50 ppm, 10 ppm).

- ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးစွဲသူ မိသားစုများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျွန်ုပ်တို့၏ ဝယ်ယူမှုကို အထောက်အကူပြုပါ မှုန့်ပေးပါ။

၀၆၇-၄၁၃၇၃၊ ၀၉-၂၅၄၂၂၅၄၇၇
၀၆၇-၄၁၂၀၂၊ ၀၉-၇၇၅၂၉၃၆၂

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့အရည်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြမ်းကြပ်ရောင်းမတ်

လျှပ်စစ်ကို ချွေတာသုံးစွဲခြင်းဖြင့် မိဘာခများများ ကျသင့်ခြင်းမှ ရှောင်ရှားပါ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၂၆ ဦး တွေ့ရှိ (၁၂-၂-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ နေ့ (၈:၀၀) နာရီ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စောင့်ကြပ် ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ (၄-၂-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ နေ့ (၈:၀၀) နာရီမှ (၁၁-၂-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ နေ့ (၈:၀၀) နာရီအထိ ရက်သတ္တပတ်အတွင်း စာတ်ခွဲမှုစုစုပေါင်း (၂၂၉၆၆) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၂၆) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၂) ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်ပါသည်။ အစီရင်ခံစာအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူမရှိပါ။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ mmh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

တိမ်းအနည်းငယ်ဖြစ်ထွန်းနေ နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ တာလားပင်လယ်အော် အခြေအနေမှာ တာလားပင်လယ်အော် အနောက်တောင်ပိုင်းတွင် တိမ်းအသင့်အတင့်မှ တိမ်းထွက်နေပြီး ကမ္ပူလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်တာလားပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်း အနည်းငယ် ဖြစ်ထွန်းနေသည်။ မိုး/လေ

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့၌ (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အခမ်းအနားကို အနှစ်သာရပြည့်ဝစွာကျင်းပ

ဘားအံ၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂

(၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ နိုင်ငံတော်အလံတင် အခမ်းအနားနှင့် သဝဏ်လွှာဖော်ကြားသည့် အခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံးရွာလေ့ပေ မြက်ခင်းပြင်၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ နံနက် ၅ နာရီခွဲတွင် နိုင်ငံတော် အလံတင် အခမ်းအနားကိုကျင်းပရာ ပြည်နယ်လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မင်းသုကျော် နှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ မိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များ၊ ပြည်နယ်အဆင့်ဌာနချုပ်ရာများ တက်ရောက်ကြပြီး အလံတင်ပွဲနှင့် အလံတင် တပ်ဖွဲ့တို့က နိုင်ငံတော်အလံကို တိုင်ထိပ်သို့ လွှင့်တင်ကာ တက်ရောက်လာသူများက နိုင်ငံတော် အလံကို အလေးပြုကြသည်။

ထို့နောက် နံနက် ၇ နာရီခွဲတွင် သဝဏ်လွှာ ဖော်ကြားသည့် အခမ်းအနားကိုကျင်းပရာ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးနှင့် ဦးစိုး၊ ပြည်နယ်တရား လွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဒေါ်ခင်စေတနာနှင့် အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူးနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနချုပ်ရာများ တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့များ၊ ပြည်နယ်အတွင်း မှီတင်းနေထိုင်ကြသော

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ စုံလင်စွာ တက်ရောက် ခဲ့ကြပြီး ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အလံ ကျဆင်းလေပြီးသော အာဇာနည် ခေါင်းဆောင်ကြီး များနှင့် ရဲဘော်အပေါင်းတို့အား အလေးပြုကြသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်အိမ်အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသတိုး မဟာသရေစည်သူ သတိုးသိရှိသူဓမ္မ မင်းဆောင်လှိုင် ထံမှ ပေးလိုသည့် ပြည်ထောင်စုနေ့ သဝဏ်လွှာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ဖော်ကြားပြီး ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီး ချုပ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များက ထူးချွန်ခံစားခမ်း များ ထုချွန်အားကစားသမားများ (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီ ကောလိပ်အဆင့်နှင့် အခြေခံပညာအဆင့် စတင် စာကုံး၊ ကျမ်းစာကားပြော၊ ကဗျာ ဆောင်းပါး၊ ဝန်းချီ ပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိသူများအား ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ (အပေါ်ယာပုံ)

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များ အခမ်းအနား တက်ရောက်လာသူများသည်



(၇၆) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ် အဖြစ် ဘားအံမြို့၌ ကျင်းပသည့် နိုင်ငံတော်အလံတင် အခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ပါဝင်ခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။

(၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ်အနေဖြင့် သံလုံးပတ် Small Goal ခေါင်းဆုံး

နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးတာဝန်များကို စွမ်းစွမ်းတစ်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော တပ်မတော်သားများအား စေတနာရှင်ပြည်သူများက ဒုတိယအကြိမ် အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းခြင်း



ပြည်တွင်းဈေးကွက်အတွင်း အထည်အလိပ်လုပ်ငန်းများတွင် ရောင်းအားဝယ်အား အဆက်မပြတ်ရှိနေ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂
ပြည်တွင်းဈေးကွက်အတွင်း အထည် အလိပ်လုပ်ငန်းများတွင် ရောင်းအား ဝယ်အား အဆက်မပြတ် ရှိနေကြောင်း အထည်အလိပ်ရောင်းဝယ် ရေးလုပ်ငန်း အသိုင်းအဝိုင်းမှ သိရသည်။
“လက်ရှိမှာ အထည်အလိပ် လုပ်ငန်းတွေကတော့ သူတစ်ယောက်မှ ရောင်းအား ဝယ်အား အဆက် မပြတ် ရှိနေတာပေါ့။ ရောင်းဝယ် ပါတယ်။ ဈေးကွက်မှာ စပန်လည်း စပန်နေလျက်ပါ။ မျှော်လင့်ချက် အလျောက် အကုန်လုံး ကြိုက်ကြ ပါတယ်။ ဝယ်ကြိုပါတယ်။” ဟု ခမ်းဒီ အထည်အလိပ် ရောင်းဝယ်ရေးဆိုင်မှ

တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။ ဈေးကွက်ဆိုင်ရာဆိုင်ရာကြီးစား မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြည်တွင်းမှ ထွက်ရှိသော မြန်မာ့ရိုးရာအထည် အလိပ်များထက် ပြည်ပမှဝင်လာသော အထည်အလိပ်များက ဈေးကွက်များ တွင် ပိုမိုနေရာယူထားခြင်းကြောင့် မြန်မာ့ရိုးရာ အထည်အလိပ်များ ထုတ်လုပ်သောရက်စွဲလုပ်ငန်းများ အနေဖြင့် စိန်ခေါ်မှုများ ကြုံတွေ့နေ ရပြီး ပြည်တွင်း၌ ဈေးကွက်ဆိုင်ရာ ဆိုင်ရန် ကြီးစားရန်ကန်နေကြောင်း သိရသည်။
ထိုပြင် မြန်မာ့ရိုးရာ အထည် အလိပ်များ ထုတ်လုပ်သောရက်စွဲလုပ် ငန်းများသည် နိုင်ငံအတွင်းက

ဝယ်လိုအားအပေါ်မူတည်၍ အထည် အလိပ် အရေအတွက် အများအပြား ရက်လုပ်ဖြန့်ချိရသော ပြည်တွင်း ဈေးကွက်နှင့် အရည်အသွေးကောင်း သော ထုတ်ကုန်များ ဖန်တီးရက်လုပ် ကာ တင်ပို့ရသော နိုင်ငံခြားဈေးကွက် တို့အတွက် ဒီဇိုင်းဆန်းသစ်သော အထည် အလိပ်များ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်စေ ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။
ဈေးနန်းသင့်တင့်မျှတရာ မြန်မာ့ရိုးရာ ရက်ကတ်လုပ်ငန်း များမှ ထွက်ရှိသော အထည်အလိပ် များနှင့် အဝတ်အထည်များကို ပြည် တွင်း တွင် ဖြန့်ဖြူးပေးရန်အတွက် စိတ်ဝင်စား ဖွယ်ရာ လှပသော ဒီဇိုင်းဆန်းသစ် မှုန်းတို့ထုတ်လုပ်နိုင်ရန်သာမက ဈေးနန်း သင့်တင့်မျှတရန်လည်း လိုအပ် ကြောင်း အထည်အလိပ် လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်နေသည့် အသိုင်းအဝိုင်းမှ သိရသည်။

ပဲခူးစားကင်းနေသဖြင့် တောင်သူများနှင့် အလုပ်သမားများ ဝင်ငွေကောင်း

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတွင် ပဲခူးစားကင်းနေသဖြင့် ပဲခူးစားကင်းသူများနှင့် လက်လုပ်လက်စား အလုပ်သမားအတွက် လက်ရှိတွင် ဝင်ငွေ ကောင်းသည့် ကာလဖြစ်ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။
“အခုကာလက လက်လုပ်လက်စား ကုလ် ကျမှုပန်း အလုပ်သမားတွေကို အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း တယ်လုံပေးနိုင်သလိုဆိုတော့ အခုကပဲခူးစားကင်း ပဲခူးစားကင်းလည်း စက်ယန္တရားတွေနဲ့ပဲ နုတ်တာမဟုတ်တဲ့ အတွက် မတ်ပဲ၊ ပတ်စီမံထွက် လူအင်အားနဲ့ လုပ်ရတာပေါ့။ လက်ရှိမှာက လူလည်း နုတ်လည်း ပဲခူးစားကင်းလည်း မြေလူလည်း ပဲခူးစားကင်းဖြစ်တဲ့အတွက် တစ်ဖက်က ဆင်း လိုက်ရင် ငါးထောင်၊ မြောက်ထောင်ပေး အလုပ်ပြု ရတာဖြစ်တယ်။ အခုတော့ထင်သလိုပဲ အလုပ် အယက် အလုပ်ခေါ်နေကြတာ။ လက်လုပ် လက်စားတွေ အခက်မပြတ် တာလလည်း



ဖြစ်ပါတယ်။” ဟု အထက်ပါ တာဝန်ရှိသူက ဆိုသည်။
“မတ်ပဲဆိုလည်း မတ်ပဲသီးနံ့က တစ်တန်း ကို တစ်သီးနံ့ကျော်လောက် ဈေးပေါက်နေ တော့ ပဲတင်းတစ်ထောင်လောက် ရတဲ့သူက သီးနံ့ကတစ်ထောင်လောက် ဝင်ငွေရလို့ပဲတော့ သူတွေ ဒီကာလမှာ တော်တော်လေး အလုပ်ပြု ပါတယ်။” ဟု အထက်ပါ တာဝန်ရှိသူက ဆက်ပြောသည်။
သစ်တော်

ရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် ကမ္ဘာ့ဇီဝ များမှ စေတနာရှင် အလှူငွေများ က အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်း ကြရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် (ဝဲပဲ) နှင့် တိုင်းမှူးတို့က လက်ခံ ရလျှိုး ဂုဏ်ပြုဖွတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်ကြ၍ တိုင်း ဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ကျေးဇူး တင်စကား ပြောကြားသည်။
အဆိုပါ အခမ်းအနားတွင် စေတနာရှင် အလှူငွေ စုစုပေါင်း ၂၀၅ ဦး၏ အလှူငွေ စုစုပေါင်း မှာ ငွေကျပ် ၁၀၀၀,၁၂၇,၀၀၀ လက်ခံရရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် ပထမ အကြိမ် အလှူငွေများ ပေးအပ် လှူဒါန်းပုံတွင် စေတနာရှင် အလှူ ငွေ ၉၉ ဦး၏ လှူဒါန်းငွေကျပ် ၁,၁၇,၃၂,၅၆၀ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်



ဈေးကွက်ခိုင်မာမှုရရှိထားသည့် ရေဦးဒေသထွက်စားသောက်ကုန် ချင်း(ဂျင်း)ပြားနှုပ်လုပ်ငန်း

တွေ့ဆုံမေးမြန်း - သန်းသန်း (ရေဦး)

မြေပြန့်ဒေသမြို့တစ်မြို့ဖြစ်သည့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရေဦးမြို့သည် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းသာမက မြို့၏ အဓိက စားသောက်ကုန်များဖြစ်သော ပဲငယ်၊ ဝက်အူချောင်း၊ ကြက်အူချောင်း၊ မုန့်ချိုနုလုပ်ငန်းများနှင့် တစ်ပိုင်တစ်နိုင်စားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများလုပ်ကိုင်ခြင်းဖြင့် ဒေသတွင်းလူမှုစီးပွားဘဝ၌ ပြီးတိုတတ်လာသည့် မြို့ငယ်တစ်မြို့ဖြစ်ပါသည်။

ဒေသထုတ်ကုန်များအနက် ဒေသထွက်စားသောက်ကုန်တစ်မျိုးဖြစ်သည့် ချင်းပြားနှင့် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်နေသူ ဒေါ်စိန်နှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းချက်များကို မော်ပြုလိုက်ပါသည်။

မေး ။ ချင်းပြားလုပ်ငန်းစတင်လုပ်ကိုင်ခဲ့သည့် အချိန်ကာလလေး သိပါရစေ။

ဖြေ ။ ချင်းပြားကို ၂၀၁၄ ခုနှစ်က စတင်စမ်းသပ်လုပ်ကိုင်ခဲ့ပါတယ်။

မေး ။ ချင်းပြားနှုပ်လုပ်ငန်း စတင်လုပ်ကိုင်ချိန်က ဘယ်လိုအခက်အခဲတွေ့ တွေ့ကြုံခဲ့တယ်ဆိုတာလေးလည်း သိပါရစေ။

ဖြေ ။ ချင်းပြားစတင်ထုတ်လုပ်ရောင်းချခဲ့စဉ်က လက်စွဲညွှန်းနဲ့ပဲ လက်ဖက်ထောင်နဲ့ပဲ၊ ချင်း(ဂျင်း)ပေါက်၊ ခုနစ်တွေကြော်၊ ပဲကြောနဲ့တွဲဖက် ရောင်းချခဲ့တယ်။ ချင်း(ဂျင်း)ပြားနှုပ် တစ်ခုတည်း ပြုလုပ်ခဲ့တာ မဟုတ်ဘဲနဲ့ တွဲဖက်လုပ်ကိုင်ခဲ့တယ်။ နောက်မှ စားသုံးသူတွေ သိလာပြီး ချင်း(ဂျင်း)ပြားနှုပ်ဆိုပြီး နာမည်ထွက်လာတယ်။ ချင်း(ဂျင်း)ပြားရရှိ စားနဲ့ပါးပဲလို့ခံခဲ့ရတယ်။ လက်ထိုးဆိုပါတော့ ချင်း(ဂျင်း)ပြားထိုးထွက်လည်း ရွာတယ်။ ချင်း(ဂျင်း)ပေါက်ပဲ ထိုးကြတာဆိုတော့ ကိုယ်တိုင်ချင်း(ဂျင်း)ပြားထိုး (လက်လှီး)ခဲ့ရတယ်။ မိသားစုတစ်ပိုင်တစ်နိုင်အနေနဲ့ ချင်းပြားလက်ထိုး(လက်လှီး)ကို တစ်ရက်သုံးပိသောလောက်ထိုးပြီး စမ်းရောင်းကြည့်ခဲ့ပါတယ်။ စမ်းရောင်းရင်းနဲ့ ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှာ ချင်းပြားနှုပ်လုပ်ငန်းက နာမည်စရုလာခဲ့တယ်။ ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ နေပြည်တော်၊ တောင်ကြီး၊ မုံရွာ၊ မြစ်ကြီးနားမြို့များအထိ ပြန့်ပြူးပို့ဆောင် ရောင်းချနေရာယူနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ရောင်းအားတက်လာခဲ့လို့ လုပ်ငန်းတွင်ကျယ်လာခဲ့တော့ လက်မှုလုပ်ငန်းမှ စက်မှုလုပ်ငန်းသို့ ၂၀၂၂ ခုနှစ်မှာ လုပ်သားငါးစီး၊ ငှားရမ်းလုပ်ကိုင်ခဲ့တယ်။

မေး ။ ချင်းပြားနှုပ် ဈေးကွက်မှာနာမည်ရလာလုပ်နဲ့ တိုးချဲ့လုပ်ကိုင်ခဲ့လေ့ကိုလည်း သိပါရစေ။

ဖြေ ။ ဈေးကွက်မှာ ရောင်းအားနည်းတော့ လူသိနည်းခဲ့သလို စားသုံးသူတွေကလည်း ချင်းပြားရဲ့အရသာကို သိသူလည်း နည်းနေကြတော့တယ်။ ပွဲလမ်းသဘင် အလှူပွဲဖက်လာတွေမှာလည်း အသုံးနည်းကြတယ်။ ဘယ်လိုအနာရော့မှာ စားသုံးကြသလဲဆိုရင်ဝေးရပ်နီးမှ မိတ်ဆွေအပေါင်းအသင်းတွေလာတဲ့အခါ အိမ်မှာ ဧည့်ဝတ်ကျွေးပွဲစဖို့ ဧည့်ခံကျွေးမွေးတဲ့နေရာမှာ အသုံးများတယ်။ ရေဦးဒေသထွက်ကုန်အဖြစ် ဝယ်ယူ၍ လက်ဆောင်းပေးကြတယ်။ တချို့က ချင်းပြားနှုပ်ဆိုတာကိုမသိကြဘူး။ စားဖူးအောင်စားလိုက်သည့်အခါမှ အရသာရှိတာသိသွားပြီး အကြိုက်တွေ့လာတယ်။

မေး ။ ချင်းပြားနှုပ် ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးရောက်တဲ့ ကုန်ကြမ်းတွေ ဘယ်လို မှာယူခဲ့ရတယ်။ ချင်းတက်တစ်ပိသောက် ဘယ်ဈေးနှုန်းဝယ်ခဲ့ရတယ်ဆိုတာလဲ မပြောပြပေးပါ။

ဖြေ ။ ချင်းပြားနှုပ် ထုတ်လုပ်ရုံရာအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အောင်ပန်းဒေသထွက် ချင်းတက်အစိမ်းကို မှာယူခဲ့ပါတယ်။ လုပ်ငန်းစတင်ခဲ့တဲ့ ၂၀၁၄ ခုနှစ်က ချင်းတက်တစ်ပိသောက်ကို ငွေကျပ် ၃၅၀ နဲ့ဝယ်ရပါတယ်။

ရေဦးမြို့နယ်တွင်း သာမက ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ နေပြည်တော်၊ ကချင်ပြည်နယ်မြို့၊ တွေ့ဆုံ မြို့နယ်မြို့၊ အများဆုံးဖြန့်ဖြူးပို့ဆောင်ရောင်းချတဲ့မြို့လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ရောင်းချနေတဲ့ဈေးနှုန်းကတော့ ကုန်ကြမ်းဝယ်ယူရရှိမှုအပေါ်မှာပဲ မူတည်တယ်။

မေး ။ ချင်းပြားနှုပ်ထုတ်လုပ်ပုံအဆင့်ဆင့်လေးကိုလည်း မျှဝေပေးပါလား။

ဖြေ ။ ချင်းပြားနှုပ်ထုတ်လုပ်နိုင်ဖို့အတွက် ပထမဆုံး ချင်းတွေကို အိတ်ထဲမှ အပြင်ထုတ်ပြီး ချင်းတက်အကြီး၊ အလတ်၊ အသေးခွဲထုတ်ရတယ်။ ချင်းစိမ်းကို သဲ၊ မုန့်၊ ရွှံ့ စတာတွေ ကုန်စင်သည့်အထိ သန့်ရှင်းစင်ကြယ်စေရန် ရေအင်တိုက်ထည့် သုံးကြိမ်ထက် မနည်းရေအင်ထပ် ပွတ်သပ်ဆေးကြောပေးရတယ်။ သန့်ရှင်းပြီး မွေးလာသည့် ချင်းစိမ်းတွေကို ဆန်ခဲနဲ့ ဆယ်ရေစစ်ထားပြီးမှ ချင်းပြားထုတ်စက်ထဲမှာ ထည့်လိုက်တယ်။ ထွက်လာတဲ့ ချင်းပြားတွေကို ရေတစ်ဖန် ထပ်ဆေးပေးရတယ်။ ရေကလည်း အဓိကကျပါတယ်။ ရေသန့်နဲ့ဆေးရင် ချင်း(ဂျင်း)ပြားက မွေးပြီးလူလာတယ်။ ချင်းပြားတစ်ပိသောက် ရာလကရည်တစ်ပိသော ၂၅ ကျပ်သားနဲ့ ဆား၊ ဟင်းခပ်အချို့နဲ့ သင့်ရုံထည့်နယ်ပြီး စဉ်းစားတွင်း ရေမြှုပ်သည့်အထိ ထည့်ကာ လေလုံအောင်ဖုံးအုပ်နဲ့ထားလိုက်တယ်။ နှစ်ပြီး ၂၄ နာရီပြည့်လျှင် ချင်းပြားစားသုံးလိုရပါတယ်။ တစ်ပိစန့် နှစ်ထားရင်တော့ ချင်းပြားကပိုကောင်းတယ်။ ကြာရှည်အထားခံတယ်။ ချင်းပြားကို ရေခဲသတ္တုထဲမှာ ထည့်ထားရင် အနည်းဆုံးတစ်လအများဆုံး ငါးလခန့်အထိကြာရှည်ထား စားသုံးလိုရပါတယ်။ ဓာတုဗေဒဆိုင်ရာ ချွတ်ဆေးလုံးဖမ်းသုံးပါဘူး။ ကြာရှည်အထားခံပြီး အရသာလည်း ကောင်းမွန်တော့ လူကြိုက်များလာကြတယ်။



ချင်းပြားနှုပ် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်နေသူ ဒေါ်စိန်။

မေး ။ ချင်းပြားကို ဈေးကွက်မှာ လက်လဲလက်ကား ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေတယ်ဆိုတော့ ပြည်တွင်း ဘယ်မြို့တွေထိ ပြန့်နေတယ်၊ ပြန့်ဖြူးရောင်းချနေတဲ့ ဈေးနှုန်းလေးတွေရယ် သိပါရစေ။

ဖြေ ။ ယခင် ၂၀၁၇ ခုစိုက်ကလမတိုင်မီက ရေဦးမြို့နယ်တွင်း သာမက ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ နေပြည်တော်၊ ကချင်ပြည်နယ်မြို့တွေအထိ ပြန့်ဖြူးရောင်းချ ပေးလျက်ရှိရာမှာ မန္တလေးမြို့က အများဆုံးဖြန့်ဖြူးပို့ဆောင်ရောင်းချတဲ့မြို့လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ရောင်းချနေတဲ့ဈေးနှုန်းကတော့ ကုန်ကြမ်းဝယ်ယူရရှိမှုအပေါ်မှာပဲ မူတည်တယ်။ ယခင်က ချင်းတက်တစ်ပိသော ငွေကျပ် ၃၅၀ နှုန်းပေးဝယ်ယူခဲ့စဉ်က ချင်းပြားနှုပ်တစ်ပိသော ငွေကျပ် ၂၀၀ နဲ့ ရောင်းပါတယ်။ အခုချင်းတက်အစိမ်း တစ်ပိသော ငွေကျပ် ၂၀၀၀ မှ ၃၀၀၀ ချင်းပြားနှုပ် တစ်ပိသော ငွေကျပ် ၈၀၀၀ ဈေးဖြင့် ရောင်းချလျက်ရှိပါတယ်။ ချင်းတက်အစိမ်းတစ်ပိသောကိုထိုး(လှီး)ရင် ချင်းပြား ငါးဆယ်ကျပ်သားပဲ ထွက်ပါတယ်။ ယခင်က တစ်ရက်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနိုင်ခဲ့တဲ့ ချင်းပြားနှုပ် ပိသောချိန် တစ်ရက်ခန့် ရောင်းချပါတယ်။ အခုအချိန်မှာတော့ ကုန်စေ့နှုန်းက အစစအရာရာပြောင်းပြင်နေသလို လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကလည်း ခက်ခဲနေတာတစ်ကြောင်း၊ ဒေသအခြေအနေက မတည်ငြိမ်သောတာတစ်ကြောင်း။ သွားလာရေးအချိန်ကာလ မလုံလောက်တာတွေကြောင့် တစ်ရက်မှ ပိသောချိန် ၅၀ ပဲဖြန့်ဖြူးရောင်းချနိုင်ပါတယ်။

မေး ။ ယခုလိုချင်းပြားနှုပ်လုပ်ငန်းဖြန့်ဖြူးလူမှုစီးပွားကိုးတက်လာဖို့အတွက် အကြံပြုပေးချက်များလုပ်ကိုင် ရပ်တည်ခဲ့လုပ်ငန်းဆိုတဲ့ ဘဝအတွေ့အကြုံရယ် ဈေးကွက်မှာ နာမည်ရရှိ ကြိုးစားအားထုတ်ခဲ့ရုံနဲ့ အောင်မြင်မှုရရှိခဲ့လေ့ကိုလည်း အနည်းငယ်ပြောပြပေးပါ။

ဖြေ ။ ချင်းပြားနှုပ်က ခုနာမည်ရလာတာပဲ။ ဘဝရပ်တည်မှုကို ပြောရင်တော့ လက်လုပ်လက်စားဘဝကနေ စတင်ခဲ့ရပါတယ်။ မုန့်တို၊ အခဲသုပ် ရောင်းတယ်။ ချင်းထိုးတယ်။ ကုန်စုံဆိုင်မှာ အငှားရောင်းရောင်း အလုပ်ဝင်လုပ်ခဲ့တယ်။ ချင်းလုပ်အားပေး တစ်ဝက်ကို ဆပြီး ကျန်တစ်ဝက်ကို မိဘထံအပ်ခဲ့တယ်။ စုဆောင်းထားတဲ့ ငွေလေးနဲ့ မတည်လုပ်ကိုင်ရင် အခုလို အောင်မြင်ခဲ့တာပဲ။ ဘယ်အရာမှ ကြိုးစားမှုမှတစ်ဆင့်မရှိဘဲ အောင်မြင်မှုပန်းတိုင်ဆီ မရောက်နိုင်ပါဘူး။ အဓိကကတော့ စွဲ လုံ့လ၊ စိန်ခွေဖိုဖိုဖိုဖို စားသုံးသူတွေအပေါ် တော်စွာထားတတ်ဖို့ပါ။ စေတနာကောင်းလျှင် ကံကောင်းတယ်ပြောရမှာပဲ။ အောင်မြင်ချင်လျှင် တာဝယ်ကြိုစားပါ။ ။



ဆန်ခဲဖြင့် စစ်ထားသော ချင်းစိမ်းများ။



စဉ်းစားအတွင်း ရေစိမ်းထားသော ချင်းတက်များ။

ထိန်းသိမ်းကာကွယ် သစ်ပင်သစ်တော ပြုန်းတီးမှုအန္တရာယ်

ဟန်

ယဉ်ကျေးမှုစတင်သည့် အချိန်မှစ၍ လူသားတို့သည် သစ်တော သယ်ဓာတုများကို အသုံးချခဲ့ကြပြီး လူဦးရေနည်းပါးစေခဲ့ပြီး သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများကို လေနှင့်ရေတို့ကဲ့သို့ သုံးမကုန်နိုင်သော သဘာဝပစ္စည်းများဟု မှတ်ယူသုံးစွဲခဲ့ကြပေမည်။ သို့ရာတွင် ယဉ်ကျေးမှု အဆင့်အတန်း တဖြည်းဖြည်း မြင့်မားလာသည့် နည်းတူ လူဦးရေမှာလည်း တိုးပွားလာသည့်ဖြစ်ရာ သစ်တောသယ်ဓာတုများ ထုတ်ယူသုံးစွဲလိုမှုသည်လည်း မြင့်တက်လာခဲ့ပေသည်။ ထို့ကြောင့်ပင် သဘာဝ သစ်တောကြီးများ တဖြည်းဖြည်း ပျက်စီးပြိုနားတီးလာခဲ့ရာမှ လူသားတို့အတွက် အဓိက စားဝတ်နေရေးကို အထောက်အပံ့ အကူ အကူပေးပြုနေသည့် သစ်တောသယ်ဓာတုများ ရှားပါးလာခြင်းနှင့်အတူ ရာသီဥတုပောက်ပြန်ပုံလွင်းမှုများသည် လက်ရှိလူသားတို့အား ခြိမ်းခြောက်လာခဲ့ပေသည်။

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် သစ်တောစရိတ်

သစ်ပင်သစ်တောများ စိုက်ပျိုးထိန်းသိမ်းခြင်းများသည် ကမ္ဘာ့စုံတွင် အကျိုးကျေးဇူးများစွာဖြစ်ထွန်းရရှိနိုင်သည်။ သစ်ပင်သစ်တောများသည် ရာသီဥတုကို မျှတကောင်းမွန်စေပြီး စီမံမျိုးစုံမျိုးကွဲများ တိုးပွားစေသည်။

ရေမြေတောတောင် သဘာဝကို ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ပေးပြီး သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များမှ ကာကွယ်ပေးနိုင်သည်။ သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများဖြင့် စားရေရိက္ခာများ ပံ့ပိုးပေးနိုင်သည့်အပြင် ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ စံဆောင်မှု အကျိုးကျေးဇူးများစွာ ရရှိစေနိုင်ပေမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ သစ်တောဖုံးလွှမ်းမှုကို ပြန်လည်လေ့လာပါက ကလသမဂ္ဂစောင့်ရှောက်ရေးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့၏ သစ်တောသယ်ဓာတုဆန်းစစ်လေ့လာခြင်း အစီရင်ခံစာအရ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်တွင် နိုင်ငံ၏ဧရိယာ၏ ၅၁ သမ ၄၄ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင် နိုင်ငံ၏ဧရိယာ၏ ၄၆ သမ ၉၆ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံ၏ဧရိယာ၏ ၄၂ သမ ၉၂ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် နိုင်ငံ၏ဧရိယာ၏ ၄၂ သမ ၁၁၉ ရာခိုင်နှုန်းရှိသောကြောင့် တဖြည်းဖြည်းနှင့် ပိုမိုပျက်စီးလာသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ သစ်တောများ ပြိုနားတီးလာပါက ရာသီဥတု ပြင်းထန်ဆိုးရွားလာပြီး မြစ်၊ ချောင်း၊ ရေကန်များ ညစ်ညမ်းလာကာ ရေချိုးများ ခန်းခြောက်လာသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ ထို့ပြင် မြေဆီလွှာများ ပျက်စီးပြိုနားတီးခြင်း၊ စီမံမျိုးစုံမျိုးကွဲများ လျော့နည်းပျောက်ကွယ်လာခြင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ မကြာခဏ ကျရောက်ခြင်း အစရှိသည့် ဆိုးကျိုးများ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည်ကို လူတို့ သတိပြုမိကြမည်ဖြစ်သည်။

ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်မှု ဖွံ့ဖြိုးစေခြင်း

ဂေဟစနစ်များ ယုံလုံပျက်စီးမှုများနှင့်အတူ လူသားများ အသက်ရှင် ရပ်တည်ရေးအတွက် ကြီးမားသည့် ခြိမ်းခြောက်မှုများ၊ စီနိုဆီမိုများကဲ့သို့ ရင်ဆိုင်နေကြရပြီဖြစ်သဖြင့် သစ်တောများ

- နိုင်ငံ၏ အဖိုးတန်သစ်တောသယ်ဓာတုများ ရေရှည်တည်တံ့ပြီး နိုင်ငံ၏ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အထောက်အကူပြုစေနိုင်ရန်အတွက် ချမှတ်ထားသည့် မြန်မာ့သစ်တောမူဝါဒကို အခြေခံပြီး သစ်တောများကို စီးပွားရေးအခြင်း၊ လူမှုရေးအခြင်း၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးအခြင်း အစရှိသည့် အမြင်မျိုးစုံ၊ ရှုထောင့်မျိုးစုံနှင့် ရှုမြင်ပြီး စနစ်တကျ စီမံအုပ်ချုပ်ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်
- ဂေဟစနစ်များ ယုံလုံပျက်စီးမှုများနှင့်အတူ လူသားများ အသက်ရှင်ရပ်တည်ရေးအတွက် ကြီးမားသည့် ခြိမ်းခြောက်မှုများ၊ စီနိုဆီမိုများကဲ့သို့ ရင်ဆိုင်နေကြရပြီဖြစ်သဖြင့် သစ်တောများ မပြုန်းတီးရေးအတွက် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးနှင့် တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရေးကို စဉ်ဆက်မပြတ် လုပ်ဆောင်ရန်လိုအပ်

မြန်မာနိုင်ငံ၌ သစ်ပင်သစ်တောများ ဖုံးလွှမ်းနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။



မပြုန်းတီးရေးအတွက် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးနှင့် တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရေးကို စဉ်ဆက်မပြတ် လုပ်ဆောင်ရန် လိုအပ်နေပြီ ဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်ရာ ဖွံ့ဖြိုးလာသော သစ်တောသယံဇာတရပ်များဖြင့် သစ်တောသယ်ဓာတုများ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်းကို တက္ကသိုလ်အဖွဲ့ နည်းလမ်းများ ရှာဖွေကြံဆလျက် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ တရားမဝင်ထုတ်ယူသုံးစွဲမှုများမှ ကာကွယ်ရန်အတွက် ဥပဒေများ ထုတ်ပြန် ပြဋ္ဌာန်းခြင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ထိရောက်သော ထုတ်လုပ်အသုံးချမှုဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အုပ်ချုပ်လုပ်ကိုင်မှု မဟာဗျူဟာများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့်လည်းကောင်း သစ်တောသယ်ဓာတုများ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးနှင့်သစ်တောများပြန်လည်ထူထောင်ရေးတို့ကို စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ သယ်ဓာတုနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနသည် သစ်တောပြုန်းတီးမှုနှင့် သစ်တောအတန်းအစားကွဲပြားမှုကို တားဆီးနိုင်ရန်နှင့် သဘာဝတောများကို ကူညီအားပြည့်ရန် တောနိမ့်၊ တောပျက်များအား ပြန်လည်ပြုစုပျိုးထောင်ခြင်းနှင့် ပျက်စီးပြိုနားတီးလျက်ရှိသော သစ်တောနယ်မြေများတွင် သစ်တောစိုက်ခင်းအသစ်များ တည်ထောင်ခြင်းကိုလည်း အဓိက လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ်အနေဖြင့် အထူးကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါသည်။

သစ်တောစိုက်ခင်းများ တည်ထောင်ရာတွင် ပုဂ္ဂလိကပူးပေါင်းမှု

တိုးတက် ပါဝင်လာစေရန်အတွက် ၂၀၀၆ ခုနှစ်မှ စတင်၍ ပုဂ္ဂလိက ကျွန်ုပ်နှင့် သစ်မာစိုက်ခင်း တည်ထောင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ စတင်ခဲ့ပါသည်။ ဒေသခံပြည်သူများ၏ အခြေခံ လိုအပ်ချက်များအား ဖြည့်ဆည်းရန်နှင့် အဆင်အတန်းနိမ့်ကျနေသည့် တောများကို ပြည့်သူလူထု ပူးပေါင်းပါဝင်ခြင်းဖြင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ၁၉၉၅ ခုနှစ်တွင် ဒေသခံပြည်သူ အစုအဖွဲ့ ဝိုင်သစ်တောလုပ်ငန်း ဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်များကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။ ဒေသခံပြည်သူ အစုအဖွဲ့ ဝိုင် သစ်တောသည် ဒေသခံပြည်သူများ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ခြင်းဖြင့် သစ်တောများ ပြန်လည်ထူထောင်သည့် လုပ်ငန်းတစ်ရပ် ဖြစ်ပါသည်။

စီမံခန့်ခွဲရေးချမှတ်ဆောင်ရွက်

နိုင်ငံ၏ အဖိုးတန်သစ်တော သယ်ဓာတုများ ရေရှည်တည်တံ့ပြီး နိုင်ငံ၏ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အထောက်အကူပြုစေရန် ရန်အတွက် ချမှတ်ထားသည့် မြန်မာ့သစ်တောမူဝါဒကို အခြေခံပြီး သစ်တောများကို စီးပွားရေးအခြင်း၊ လူမှုရေးအခြင်း၊ ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးအခြင်း အစရှိသည့် အမြင်မျိုးစုံ၊ ရှုထောင့်မျိုးစုံနှင့် ရှုမြင်ပြီး စနစ်တကျ စီမံအုပ်ချုပ်ဆောင်ရွက်သွားကြရမည် ဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာ့သစ်တော ပြန်လည်ပြုစုထိန်းသိမ်းရန်အတွက် နိုင်ငံများစာရင်းတွင် ပါဝင်နေသည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ သစ်တောများ ပြန်လည်ထူထောင်နိုင်ရေးနှင့် နိုင်ငံ၏ အဖိုးတန်သဘာဝတောများ ထာဝရတည်တံ့ရေးအတွက် ဂေဟစနစ်များ ပြန်လည်ပြုစုထိန်းသိမ်းရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ သစ်တောများ ပြန်လည်တည်ထောင်ရေးစီမံကိန်းကို ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၆-၂၀၂၇ ခုနှစ်အထိ ၁၀ နှစ်တာ ကာလစီမံကိန်းရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

သစ်တောများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး စီမံကိန်းကို နေပြည်တော် အပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အားလုံး၌ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ၁၀ နှစ်တာ ရေးဆွဲထားသည့် အဆိုပါ စီမံကိန်း၌ ပထမဆုံးနှစ် စီမံကိန်းကို ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ ၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်အထိ၊ ဒုတိယနှစ်စီမံကိန်းကို ၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ ၂၀၂၆ ဘဏ္ဍာနှစ်အထိ ခွဲခြားသတ်မှတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဓမ္မာနိကာ ၂၁-၃၄



သစ်ပင်၏ လုံ့လပတ်ကို တိုင်တောနေစဉ်။



Photo = Carbon Herald



Photo = shuttlistock

(၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများ မြို့နယ်များ၌ကျင်းပ

ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် တွင် (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်က မြို့နယ်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ထံမှ ဖော်ပြသော သတင်းလွှာအား မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြသန်းထွန်းက ဖတ်ကြားစဉ်။ ကျော်စိုးမိုး (မင်္ဂလာတောင်ညွန့်)



ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး သာယာဝတီမြို့နယ်တွင် (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်က သာယာဝတီမြို့နယ် အစိုးရအဖွဲ့ ဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ထံမှ ဖော်ပြသော သတင်းလွှာအား မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှမျိုးက ဖတ်ကြားစဉ်။ တင်ကြည်(သာယာဝတီမြို့နယ်)



ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး သာယာဝတီမြို့နယ်တွင် (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်က သာယာဝတီမြို့နယ် အစိုးရအဖွဲ့ ဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ထံမှ ဖော်ပြသော သတင်းလွှာအား မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှမျိုးက ဖတ်ကြားစဉ်။ တင်ကြည်(သာယာဝတီမြို့နယ်)



မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး ငါးမိုးရွာမြို့နယ် လွတ်လပ်ရေး ကျောက်တိုင်ကွင်း၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်က မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့က ဦးဆောင်၍ ဌာနဆိုင်ရာများက (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ နိုင်ငံတော်အလံတင် အခမ်းအနား ကျင်းပစဉ်။ သက်နောင်ဦး(ငါးမိုးရွာ)



တာချီလိတ်မြို့၌ (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် ကလပ်ပေါင်းစုံ (အလွတ်တန်း) ဖိတ်ခေါ်အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဖိုလ်လှပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲကျင်းပ

တာချီလိတ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့၌ (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ် မြို့နယ်အားကစားနှင့် ကာယပညာကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌဖလား ကလပ်ပေါင်းစုံ(အလွတ်တန်း) ဖိတ်ခေါ် အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဖိုလ်လှပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီက မြို့မအားကစားကွင်း၌ ကျင်းပသည်။ ဗိုလ်လှပွဲတွင် စပေး FC အသင်းက PL AKHA အသင်းကို သုံးဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိလှပွဲသည်။

ယင်းနောက် ဆုပေးပွဲကျင်းပရာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ဦးကျော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက နေရာအလိုက် အကောင်းဆုံးကစားသမားဆု၊ အကောင်းဆုံးဂိုးသမားဆု၊ ပွဲစဉ်တစ်လျှောက် ဥက္ကဋ္ဌဖလား ကစားသမားဆုများ အပေါ်အောင် အကောင်းဆုံးကစားသမားဆု၊ တစ်ဦးချင်း လည်ဆွဲဆု၊ ငွေသားဆွဲဆုနှင့် ဆုပေးလက် ဂုဏ်ပြု ချီးမြှင့်သည်။ အဆိုပါပြိုင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်မှ စတင်ကျင်းပရာ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်း ၁၁ သင်း ယှဉ်ပြိုင် အသင်းကို သုံးဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိလှပွဲသည်။ ကစားကြသည်။ ကျော်စောယုဝင်း(မြန်/အက်)

ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၌ (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် ဖူဆယ်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲနှင့် အားကစားပြိုင်ပွဲများကျင်းပ

ပုဗ္ဗသီရိ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် မြေ ပုဗ္ဗသီရိ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်များနှင့် အခြေခံပညာကျောင်းများ၏ အားကစားကွင်းများ၌ (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများဖလား ဖူဆယ်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲများနှင့် အားကစားပြိုင်ပွဲများကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းနှင့် မွန်းလွဲပိုင်း တို့တွင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသည်။ အဆိုပါ အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် ရပ်ကွက်များနှင့် အခြေခံပညာကျောင်းများမှ အားကစား ဝါသနာရှင်များနှင့် ကျောင်းသား အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက အားပေးကြည့်ရှုခဲ့ကြပြီး ပြိုင်ပွဲ၌ ဆုရရှိသူများကို တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ် ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သန်းသန်းနွယ်(ပုဗ္ဗ)



ကလပ်ပေါင်းစုံ ချန်ပီယံရှစ်ကြက်တောင်ပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပေးအပ်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံကြက်တောင်အဖွဲ့ချုပ်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ကလပ်ပေါင်းစုံကြက်တောင်ပြိုင်ပွဲ ချန်ပီယံရှစ်(Inter Club Badminton Championship 2024) ပြိုင်ပွဲဖိုလ်လှပွဲများနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ လမ်းမတော်မြို့နယ် အမျိုးသားကြက်တောင်အားကစားအဖွဲ့မှ ဖိုလ်လှပွဲပြိုင်ပွဲများအပြီး ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ကျင်းပရာ ပထမဆုရ Aung(A)အသင်း၊ ဒုတိယဆုရ HPP အသင်း၊ ပူးတွဲတတိယဆုရ Champion(A) အသင်းနှင့် Aung(B) အသင်းတို့ကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး

အားကစားနှင့်ကာယပညာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ လူမှုရေးရာ ဝန်ကြီး ဦးဌေးအောင်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်တောင်အဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ပိုင်တို့ဒေသကြီးအားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်မင်းသန်းနှင့်တာဝန်ရှိသူများက တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုများ ပေးအပ် ချီးမြှင့်ကြသည်။ (ယာပုံ) ယင်းပြိုင်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၉ ရက်မှ ၁၂ ရက်အထိ ပွဲစဉ်ပေါင်း ၂၀ ပွဲ၊ အသင်း ရှစ်သင်း၊ ကလပ်များမှ အားကစားသမား ၁၆၀ ခန့် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အာကဘိုး



- အင်တာနက်ပေါ်တွင် သတင်းတု၊ သတင်းမှားများ လွှင့်တင်ခြင်း၊ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိသည့် မဖွယ်မရာမှတ်တမ်းပုံများ၊ ဗီဒီယိုများအား ဖြန့်ဝေခြင်း၊ အကြောင်းငွေဖြင့် ရောင်းချခြင်းများသည် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရနိုင်ပါသည်။
- အွန်လိုင်းလောင်းကစားကြော်ငြာများ လက်ခံကြော်ငြာပေးခြင်းသည် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရနိုင်ပါသည်။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အခြေခံပညာဦးစီးဌာန အလယ်တန်းဆင့် (Grade 9) ပြီးမြောက်အောင်မြင်သော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ ပညာသင်ယူနိုင်မည့်အခွင့်အလမ်းများ



ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
အခြေခံပညာဦးစီးဌာန

အလယ်တန်းဆင့် (Grade 9) ပြီးမြောက်အောင်မြင်သော ကျောင်းသား၊
ကျောင်းသူများ ပညာသင်ယူနိုင်မည့်အခွင့်အလမ်းများ

နိုင်ငံတော်စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ အားလုံး အလယ်တန်းဆင့်(Grade 9)ပြီးမြောက်အောင်မြင်ပါက စက်မှု၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး ပညာရပ်များကို သင်ယူလေ့ကျင့်ခွင့်ရရှိနိုင်ရေးအတွက် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်တွင် ခရိုင်(၅၀) ခရိုင်ရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (၅၀)ကျောင်းတွင် ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်တွင် ခရိုင် (၃၄)ခရိုင်၌ အခြေခံပညာနှင့် စက်မှု၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေးအထက်တန်းကျောင်း (၃၄) ကျောင်း ထပ်မံဖွင့်လှစ်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်တွင် ဖွင့်လှစ်မည့် အဆိုပါ အခြေခံပညာနှင့် စက်မှု၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး အထက်တန်းကျောင်းများတွင် တက်ရောက်ကြမည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများသည် အထက်တန်းဆင့် သင်ယူနေစဉ်ကာလ၌ စက်မှုနှင့်ပညာ၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး စသည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အတတ်ပညာများကို သင်ယူတတ်မြောက်နိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများနှင့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများလည်း ရရှိလှပမည်ဖြစ်ပါသည်။

(အလယ်တန်းဆင့် (Grade 9) ပြီးမြောက်အောင်မြင်ပါက စိတ်ပါဝင်စားသည့် မည်သည့်မဆို တက်ရောက်နိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများတွင် လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။)

သို့ဖြစ်ပါ၍ အခြေခံပညာအလယ်တန်းဆင့်(Grade 9) ပြီးမြောက်အောင်မြင်ပြီး ပညာဆက်လက် သင်ယူမည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများနှင့် မိဘ/ပြည်သူများ သိရှိနိုင်စေရန် (၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းဆင့်၊ (၂) စက်မှုနှင့်ပညာ၊ (၃) စိုက်ပျိုးရေးအတတ်ပညာ၊ (၄) မွေးမြူရေးအတတ်ပညာ စသည့် ပညာရေးလမ်းညွှန်(၄)မျိုး ရွေးချယ်သင်ယူနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများကို သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

အထက်တန်းဆင့် (Grade 10)	အခြေခံပညာအထက်တန်းဆင့် (Grade 9)	အထက်တန်းဆင့် (Grade 11)	အထက်တန်းဆင့် (Grade 12)
စက်မှုနှင့်ပညာ	စက်မှုနှင့်ပညာ	စက်မှုနှင့်ပညာ	စက်မှုနှင့်ပညာ
စိုက်ပျိုးရေး	စိုက်ပျိုးရေး	စိုက်ပျိုးရေး	စိုက်ပျိုးရေး
မွေးမြူရေး	မွေးမြူရေး	မွေးမြူရေး	မွေးမြူရေး

(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းဆင့်
ပုံမှန်ဖွင့်လှစ်လက်ရှိသော အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းများတွင် အခြေခံပညာအထက်တန်းဆင့် (Grade 10, Grade 11, Grade 12) ပညာသင်ကာလ (၃)နှစ် တက်ရောက်ကြမည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများသည် ၎င်းတို့သင်ယူသော ဘာသာရပ်များအလိုက် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်မြင်ပြီး သတ်မှတ်အရည်အချင်းပြည့်စီမံပါက အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းတက္ကသိုလ်များဖြစ်သည့် ဆေးတက္ကသိုလ်၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ တက္ကသိုလ်များ၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ်များ၊ ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်၊ အမျိုးသားလှည့်ကျမှုနှင့်အနုပညာ တက္ကသိုလ်၊ စိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်၊ မွေးမြူရေးဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ်၊ သစ်တောနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာတက္ကသိုလ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရေကြောင်းပညာတက္ကသိုလ်၊ သမဝါယမနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုပညာတက္ကသိုလ်၊ စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်၊ ပညာရေးတက္ကသိုလ် အစရှိသည့် တက္ကသိုလ်များ၊ ဗီဇာ/ပုံစံတက္ကသိုလ်များ၊ ဒီဂရီ ကောလိပ်များ၊ ကောလိပ်များနှင့် သိပ္ပံများသို့ တက်ရောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

(၂) စက်မှုနှင့်ပညာ
စက်မှုနှင့်ပညာလမ်းကြောင်းတွင် အခြေခံပညာအထက်တန်းဆင့် ဘာသာရပ်များအပြင် အထူးပြု ဘာသာရပ်(၃)မျိုးဖြစ်သည့် အဆောက်အဦးနည်းပညာ (Building Technology)၊ လျှပ်စစ်နည်းပညာ (Electrical Technology) နှင့် စက်ပစ္စည်းအစိတ်အပိုင်းများထုတ်လုပ်ခြင်း နည်းပညာ (Machining Technology) ဘာသာရပ်များကို ပညာသင်ကာလ(၃)နှစ်တွင် စာတွေ့/လက်တွေ့ဖြင့် လုပ်ငန်းခွင်အသင့်ဖြစ်စေမည့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများအသုံးပြု၍ သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

စက်မှုနှင့်ပညာလမ်းကြောင်းတွင် တက်ရောက်သည့် ကျောင်းသားများအတွက် ဆက်လက်သင်ယူနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများမှာ အထူးအောင်(Credit)ဖြင့် အောင်မြင်သူများသည် ပညာသင်နှစ် (၆)နှစ် တက်ရောက်ရပြီး အင်ဂျင်နီယာဘွဲ့ (BE) ပေးအပ်သော နည်းပညာတက္ကသိုလ်များနှင့် ပညာသင်နှစ်

(၄နှစ်) တက်ရောက်ရပြီး နည်းပညာဘွဲ့ (B.Tech) ပေးအပ်သော အစိုးရနည်းပညာကောလိပ်များသို့ လည်းကောင်း၊ အဆင့်မီ(Qualified)ဖြင့် အောင်မြင်သူများသည် ပညာသင်နှစ် (၃)နှစ် တက်ရောက်ရပြီး အင်ဂျင်နီယာနည်းပညာဒီပလိုမာ(ATI Diploma) ပေးအပ်သော အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံများသို့ လည်းကောင်း ဆက်လက်တက်ရောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

အင်ဂျင်နီယာနည်းပညာဒီပလိုမာသင်တန်းကို ထူးချွန်စွာ အောင်မြင်သူများသည် အစိုးရ နည်းပညာကောလိပ်၏ တတိယနှစ်(ပထမနှစ်ဝက်)သို့လည်းကောင်း၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ်၏ တတိယနှစ် (ပထမနှစ်ဝက်)သို့လည်းကောင်း စတင်တက်ရောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ရိုးရိုးအောင်မြင်သူများအနေဖြင့် ပြီးမြောက်ကြောင်း အောင်လက်မှတ်ရရှိမည်ဖြစ်ပြီး လုပ်ငန်းခွင်အသင့်ဖြစ်စေမည့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများအသုံးပြု၍ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးထားသဖြင့် ပြင်ပလုပ်ငန်းခွင်များသို့ ဝင်ရောက်ရာတွင်လည်းကောင်း၊ ကိုယ်ပိုင်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်းကောင်း များစွာအထောက်အကူရရှိစေမည်ဖြစ်ပါသည်။

(၃) စိုက်ပျိုးရေးအတတ်ပညာ
စိုက်ပျိုးရေးအတတ်ပညာတွင် အခြေခံပညာအထက်တန်းဆင့် ဘာသာရပ်များအပြင် စိုက်ပျိုးရေးအတတ်ပညာဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်များကို ပညာသင်ကာလ(၃)နှစ်တွင် စာတွေ့/လက်တွေ့ဖြင့် လုပ်ငန်းခွင်အသင့်ဖြစ်စေမည့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများအသုံးပြု၍ သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

အထူးအောင်(Credit)ဖြင့် အောင်မြင်သူများသည် ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်မှ ဖွင့်လှစ်သည့် စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံဘွဲ့ (Bachelor of Agricultural Science) (၅)နှစ်သင်တန်းကို တက်ရောက်နိုင်ကြမည်ဖြစ်ပါသည်။ အဆင့်မီ(Qualified)ဖြင့် အောင်မြင်သူများသည် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတွင် ဖွင့်လှစ်ထားသော စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံကျောင်းများ၏ စိုက်ပျိုးရေးဒီပလိုမာလက်မှတ် (Diploma in Agriculture) (၃)နှစ်သင်တန်းနှင့် အစိုးရ စက်မှုလက်မှုသိပ္ပံများ၏ အင်ဂျင်နီယာနည်းပညာဒီပလိုမာ (ATI Diploma - Farm Machinery) (၃)နှစ်သင်တန်းသို့ တက်ရောက်နိုင်ကြမည်ဖြစ်ပါသည်။ စိုက်ပျိုးရေးဒီပလိုမာသင်တန်းတွင် ထူးချွန်စွာအောင်မြင်ပါက ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်၊ စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံဘွဲ့ (၅)နှစ်သင်တန်း၏ တတိယနှစ်(ပထမနှစ်ဝက်)သင်တန်းမှ စတင်တက်ရောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

အင်ဂျင်နီယာနည်းပညာဒီပလိုမာ (ATI Diploma - Farm Machinery) သင်တန်းကို ထူးချွန်စွာ အောင်မြင်သူများသည် အစိုးရနည်းပညာကောလိပ်၏ တတိယနှစ်(ပထမနှစ်ဝက်)သို့လည်းကောင်း၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ်၏ တတိယနှစ်(ပထမနှစ်ဝက်)သို့လည်းကောင်း စတင်တက်ရောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ရိုးရိုးအောင်မြင်ပါက စိုက်ပျိုးရေးအတတ်ပညာ အောင်လက်မှတ် ရရှိမည်ဖြစ်ပြီး စိုက်ပျိုးရေးနှင့် သက်ဆိုင်သော အခက်ကဏ္ဍများတွင် လုပ်ကိုင်နိုင်ရန် အခွင့်အလမ်းကောင်းများ ရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။

(၄) မွေးမြူရေး အတတ်ပညာ
မွေးမြူရေးအတတ်ပညာတွင် အခြေခံပညာအထက်တန်းဆင့် ဘာသာရပ်များအပြင် မွေးမြူရေးအတတ်ပညာဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်များကို ပညာသင်ကာလ (၃)နှစ်တွင် စာတွေ့/လက်တွေ့ဖြင့် လုပ်ငန်းခွင်အသင့်ဖြစ်စေမည့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများအသုံးပြု၍ သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

အထူးအောင်(Credit)ဖြင့် အောင်မြင်သူများသည် မွေးမြူရေးဆိုင်ရာတက္ကသိုလ်မှ ဖွင့်လှစ်သည့် တိရစ္ဆာန်ဆေးပညာဘွဲ့ (Doctor of Veterinary Medicine) (၆)နှစ်သင်တန်းနှင့် မွေးမြူရေးပညာဘွဲ့ (Bachelor of Animal Science) (၃)နှစ်သင်တန်းများကို တက်ရောက်နိုင်ကြမည်ဖြစ်ပါသည်။

အဆင့်မီ(Qualified)ဖြင့် အောင်မြင်သူများသည် စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံများ၏ မွေးမြူရေးဒီပလိုမာ(Diploma in Animal Husbandry) (၃)နှစ်သင်တန်းနှင့် ငါးလုပ်ငန်းသိပ္ပံဒီပလိုမာ(Diploma in Fisheries and Aquaculture) (၃)နှစ်သင်တန်းသို့ တက်ရောက်နိုင်ကြမည်ဖြစ်ပါသည်။

မွေးမြူရေးဒီပလိုမာသင်တန်းတွင် ထူးချွန်စွာအောင်မြင်သူသည် မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ် (၄)နှစ်သင်တန်း၏ တတိယနှစ်(ပထမနှစ်ဝက်) သင်တန်းမှ စတင်တက်ရောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ငါးလုပ်ငန်းသိပ္ပံဒီပလိုမာသင်တန်းတွင် ထူးချွန်စွာအောင်မြင်သူများသည် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ငါးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာဘာသာရပ် တတိယနှစ်(ပထမနှစ်ဝက်) သင်တန်းမှ စတင်တက်ရောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ရိုးရိုးအောင်မြင်ပါက မွေးမြူရေးအတတ်ပညာ အောင်လက်မှတ်ရရှိမည်ဖြစ်ပြီး မွေးမြူရေးနှင့် သက်ဆိုင်သောအခန်းကဏ္ဍများတွင် လုပ်ကိုင်နိုင်ရန် အခွင့်အလမ်းကောင်းများ ရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။

အလယ်တန်းဆင့်(Grade 9) ပြီးမြောက်အောင်မြင်ပါက အခြေခံပညာနှင့် စက်မှု၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး အထက်တန်းကျောင်းများတွင် တက်ရောက်သင်ယူနိုင်ရေးအတွက် လျှောက်ထားနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်တွင် ထုတ်ဖော်ဖွင့်လှစ်မည့် အခြေခံပညာနှင့် စက်မှု၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေး အထက်တန်းကျောင်း (၃၄)ကျောင်း

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်	စဉ်	ခရိုင်အမည်	ခရိုင်မြို့စိုက်ရာမြို့	ကျောင်းတည်ရှိရာမြို့နယ်	ကျောင်းအမည်
၁	ကချင်	၁	ပူတာအို	ပူတာအို	ပူတာအို	အထက-၃ဣန္ဒာ
၂	တနင်္သာရီ	၂	ကျေးသောင်း	ကျေးသောင်း	ကျေးသောင်း	အထက(၂)ကျေးသောင်း
၃	ပဲခူး(အရှေ့)	၃	ညောင်လေးပင်	ညောင်လေးပင်	ကျောက်တံခါး	အထက-ပဲခူးမြောက်
၄	ပဲခူး(အနောက်)	၄	နတ်တလင်း	နတ်တလင်း	သဲကုန်း	အထက-သဲကုန်း



ဘဏ်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်သူများနှင့် Risk & Compliance ဘဏ်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် အပ်နှံခြင်း

BATHAPANA Limited အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် အပ်နှံခြင်းအကျဉ်းချုပ် (၂၀၂၄) ခုနှစ် ဝင်ရောက်စာရင်းအကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်

အကြောင်းအရာ ၂ ဘဏ်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်သူများနှင့် Risk & Compliance ဘဏ်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် အပ်နှံခြင်း

Mr. Yoshiki Kawahara ဘဏ်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် အပ်နှံခြင်းအကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်

ဘဏ်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်သူများနှင့် Risk & Compliance ဘဏ်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် အပ်နှံခြင်း

- Mr. Kim Han (Managing Director)
Mr. Chang Wo Han (Director)
Mr. Kim Yada (Director)
Mr. Sudeep Gupta (Director)
Mr. Yoshiki Kawahara (Director)
Mr. Masahito Kurosaki (Secretary)

ရုံးချုပ်မှူး၊ အမှုကြီး
Mr. Sudeep Gupta
Director & CEO

အများဆုံးဝင်ရောက်မှုကြေးငွေ
ရန်ကင်းတိုင်းအသင်းကြေး ဝင်ရောက်မှုအကျဉ်းချုပ်
ဘဏ်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် အပ်နှံခြင်း
အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်

ပုံနှိပ်မှု ဝင်ရောက်မှု အကျဉ်းချုပ်
ပုံနှိပ်မှု ဝင်ရောက်မှု အကျဉ်းချုပ်
ပုံနှိပ်မှု ဝင်ရောက်မှု အကျဉ်းချုပ်

ကြေးငွေ
ဖွဲ့စည်းပုံ အကျဉ်းချုပ်
အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်

ကြေးငွေ
ဖွဲ့စည်းပုံ အကျဉ်းချုပ်
အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်

ကြေးငွေ
ဖွဲ့စည်းပုံ အကျဉ်းချုပ်
အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်

ကြေးငွေ
ဖွဲ့စည်းပုံ အကျဉ်းချုပ်
အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်

တိုက်ခန်းနှင့် ဝတ်လားကြို ကန့်ကွက်နိုင်ပုံကြောင်း
ရန်ကင်းတိုင်းအသင်းကြေး ဝင်ရောက်မှုအကျဉ်းချုပ်
ဘဏ်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် အပ်နှံခြင်း

ပုံနှိပ်မှု ဝင်ရောက်မှု အကျဉ်းချုပ်
ပုံနှိပ်မှု ဝင်ရောက်မှု အကျဉ်းချုပ်
ပုံနှိပ်မှု ဝင်ရောက်မှု အကျဉ်းချုပ်

ကြေးငွေ
ဖွဲ့စည်းပုံ အကျဉ်းချုပ်
အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်

ကြေးငွေ
ဖွဲ့စည်းပုံ အကျဉ်းချုပ်
အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်

ကြေးငွေ
ဖွဲ့စည်းပုံ အကျဉ်းချုပ်
အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်

ကြေးငွေ
ဖွဲ့စည်းပုံ အကျဉ်းချုပ်
အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများဆုံးဝင်ရောက်မှု ကြေးငွေ
ရန်ကင်းတိုင်းအသင်းကြေး ဝင်ရောက်မှုအကျဉ်းချုပ်
ဘဏ်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် အပ်နှံခြင်း

အများဆုံးဝင်ရောက်မှုကြေးငွေ
ရန်ကင်းတိုင်းအသင်းကြေး ဝင်ရောက်မှုအကျဉ်းချုပ်
ဘဏ်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် အပ်နှံခြင်း

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ရန်ကင်းတိုင်းအသင်းကြေး ဝင်ရောက်မှုအကျဉ်းချုပ်
ဘဏ်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် အပ်နှံခြင်း

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ရန်ကင်းတိုင်းအသင်းကြေး ဝင်ရောက်မှုအကျဉ်းချုပ်
ဘဏ်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် အပ်နှံခြင်း

❖ ကမ္ဘာပေါ်တွင် Food Security အတွက် လိုအပ်ချက်များရှိ...
❖ အဆိုပါစားနပ်ရိက္ခာလိုအပ်ချက်ကို စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် နိုင်ငံများကသာ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်သဖြင့် စွမ်းအားပြည့် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်ရန်လို...
❖ အချို့နိုင်ငံများ၏ သီးထပ်စွမ်းအားမှာ ၃၀၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ခန့်ရှိသော်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံ၏ သီးထပ်စွမ်းအားမှာ ၁၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ခန့်သာရှိ...
❖ ထို့ကြောင့် သီးထပ်စွမ်းအားများ တိုးတက်စေရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားရန်လို...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ အစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၅/၂၀၂၃) တွင် အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီဒီမိုကရေစီ စနစ်နိုင်ငံဖွဲ့စည်းရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိရေး အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျုံးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို မော်စီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မဇ္ဈိင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပိုမိုကုန်ကျမြင့်တင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖလှယ်ရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိသော ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ အတတ်ပညာ မြင့်မားတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျုံးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များအနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်စေ ပေးလမ်းတန်းနှင့် ပြည်ပသို့လေ့လာသင်ယူမှုအဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သီရိပျံချို မဟာသရေစည်သူ စိုးဝင်း (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ နိုင်ငံတော်အလံတင်အခမ်းအနားနှင့် နိုင်ငံတော်အလံ အလေးပြုပွဲအခမ်းအနားတက်ရောက်



(၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ နိုင်ငံတော်အလံအလေးပြုပွဲအခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိပျံချိုမှ မင်းအောင်လှိုင်ထံမှ ဖေးရီသော ပြည်ထောင်စုနေ့သဝဏ်လွှာကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သီရိပျံချို မဟာသရေစည်သူ စိုးဝင်း ဖတ်ကြားစဉ်။

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂
၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ နိုင်ငံတော်အလံတင်အခမ်းအနားနှင့် နိုင်ငံတော်အလံအလေးပြုပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်၊ မြို့တော်ခန်းမ ဥပစာရင်ပြင်၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သီရိပျံချို မဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိပျံချိုမှ မင်းအောင်လှိုင်ထံမှ ဖေးရီသော ပြည်ထောင်စုနေ့သဝဏ်လွှာကို ဖတ်ကြားသည်။
(၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ပြည်ထောင်စုကြီးထာဝစဉ် တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် စာမူကံ့မှာ ၅ ကော်လံ ၁

ပီလာကို အနိုင်ယူပြီးနောက် ချန်ပီယံလိဂ်ဝင်ခွင့်မျှော်လင့်ချက် အားကောင်းလာသည့် မန်ယူ



ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် ၂၄ မှ အက်စ်တွန်ဗီလာနှင့် မန်ယူအသင်းပွဲစဉ်တွင် မန်ယူအသင်းက တွန့်မိနေ့၏ နောက်ကျသွင်းဂိုးကြောင့် နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိပြီး ချန်ပီယံလိဂ်ဝင်ခွင့် မျှော်လင့်ချက်အတွက် အားကောင်းလာခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ပွဲစဉ်ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ ရက် ညပိုင်းက ဗီလာပတ်စ်ကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
စာမူကံ့မှာ ၁၇ ကော်လံ ၄

ယနေ့ သတင်း အညွှန်း

အစုရှေးတပ်ပွဲက ရာမာမှ စားစာခွဲခွဲကို ကယ်ဆယ်၊ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်သဖြင့် လူ ၆၇ ဦး သေဆုံး
 နိုင်ငံတကာသတင်း ၃၃

ပျော်ရွှင်လေ့လာ ဘက်လိပ်စာ
 ၃၄

ကျေးကုန်ခိုင်မာမှုရရှိထားသည့် ရေဦးဒေသထွက် စားသောက်ကုန် ချင်း(ဂျင်း)ပြားမှလုပ်ငန်း
 သေသယ်လတ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ၃၈